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Desenvolupament de la sessió  
 
El president saluda els assistents i obre la sessió.  

Tot seguit, comunica que, en Junta de Portaveus, es va pactar que els temps 
d’intervenció, tant per a entitats com per a particulars, fos de tres minuts la primera 
intervenció, seguida de la resposta del regidor, més un torn de rèplica d’un minut per 
als intervinents i, finalment, una breu resposta del regidor.  

A continuació, informa que en aquesta sessió començaran per les entitats. I, en primer 
lloc, dona la paraula als senyors Toni Vidal i Horacio Espeche, de la Plataforma per un 
Port Ciutadà, de la Barceloneta.      

El Sr. Toni Vidal (en nom de la Plataforma per un Port Ciutadà) 

Bon vespre a tothom. Gràcies per l’oportunitat de poder ser aquí i poder fer aquesta 
petita intervenció. 

En primer lloc, som Toni Vidal i Horacio Espeche, en representació de la Plataforma 
per un Port Ciutadà, que és una plataforma composta per un grup d’entitats de la 
Barceloneta, Ciutat Vella i resta de la ciutat de Barcelona que defensem un model 
ciutadà per al nostre port. 

La pregunta que volíem formular és la següent. Davant de la voluntat de l’Autoritat 
Portuària de Barcelona de seguir endavant en la concessió administrativa de domini 
públic sol·licitada per les societats mercantils Varia Hermitage Barcelona, SA i Cultural 
Development Barcelona, SL, en favor de la tercera societat mercantil Museo 
Hermitage Barcelona, SL, que no compareix formalment en el procediment de 
concessió, per a desenvolupar i construir el Museu Hermitage a la parcel·la 1a/31.3b 
del Pla especial de la nova bocana del port de Barcelona, expedient 15/2019, segons 
anunci publicat al BOE número 152, de 26 de juny de 2019, secció B, pàgina 36076, 
d’acord amb el ple convenciment de la nostra plataforma que aquest equipament, lluny 
d’aportar un valor cultural a la ciutat, representarà un nou element de pressió turística, 
amenaça i gentrificació a la Barceloneta, al districte i a tota la ciutat; davant del ple 
convenciment que aquesta pressió comportarà un col·lapse circulatori important i un 
ambient ambiental nociu per als barris portuaris i per a la ciutat; davant l’incompliment 
de la Llei de ports que representa el projecte; davant la manca de confluència de l’ús 
cultural proposat amb l’esperit d’usos culturals i docents proposats a l’edifici central de 
la tercera modificació del Pla especial de la nova bocana; davant de la manca 
d’ajustament de la proposta arquitectònica a les prescripcions urbanístiques; davant 
l’elevat impacte ambiental de la proposta plantejada, sense atendre les condicions del 
clima mediterrani on s’insereix; davant de la manca d’estudis d’impacte ambiental i de 
gènere de la proposta; davant també del fet que la concessió es planteja amb 
condicions lesives per a l’interès general, en tant que desproporcionadament 
avantatjoses per a una societat mercantil, precisament, amb ànim de lucre, incomplint 
així, a més, la Llei 17/1990, de museus de Catalunya, que només reconeix els museus 
gestionats per entitats sense ànim de lucre, sabedors que, d’acord amb la tercera 
modificació –i això és molt important–, davant la darrera modificació del Pla especial 
de la nova bocana, el punt 7, pàgina 20 –els ho apuntem–, el consistori es reserva el 
dret de fer possible o desestimar el projecte i la concessió mitjançant un conveni 
específic que així ho acordi entre Autoritat Portuària i l’Ajuntament de Barcelona, 
document que encara no s’ha afegit al procediment administratiu de concessió, 
després de reunir-nos amb el regidor del Districte i després d’haver demanat per escrit 
reunió amb els diferents grups municipals sobre aquesta qüestió sense haver obtingut 
resposta d’aquesta petició de reunió...  



És per això que en aquesta Audiència Pública de Districte d’avui demanem, d’entrada, 
aquesta reunió que els demanàvem per escrit on els volíem exposar les al·legacions 
que hem resumit abans i el posicionament clar, explícit i justificat a tots els grups 
municipals sobre l’estimació o desestimació d’aquesta concessió administrativa per 
cinquanta anys, sol·licitada davant l’Autoritat Portuària de Barcelona per les mercantils 
Varia Hermitage –no m’hi vull estendre– per al desenvolupament del projecte Museu 
Hermitage de Barcelona, i, per tant, conèixer així com l’Ajuntament de Barcelona es 
definirà en aquest conveni o no que s’ha d’establir entre l’Ajuntament, entre la ciutat i 
el Port i, per tant, saber si hi haurà aquest conveni que el faria viable o no. 

Esperem que no sigui així. 

Moltes gràcies, per endavant. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Esther Zamora, de 
l’Escola Mediterrània.    

La Sra. Esther Zamora (en nom de l’AMPA de l’Escola Mediterrània) 

Hola, bona tarda. Soc l’Esther Zamora i les meves companyes són les representants 
de les AMPES de la Barceloneta, de l’Escola Alexandre Galí, de l’Escola Mediterrània i 
del Salvat Papasseit. 

Fem una mica d’antecedent, intentarem ser molt breus. Fa només uns dies, en el marc 
del Consell Escolar de la nostra escola, en aquest cas, de la Mediterrània, les famílies 
vam ser coneixedores que el Consorci d’Educació de Barcelona pretén tancar els 
projectes educatius a les dues escoles públiques de primària i de l’institut de 
secundària Salvat Papasseit, i crear així, d’aquesta manera, una mena de 
macrocentre, una única opció educativa al barri. Aquest projecte anomenat institut 
escola, que ni les famílies ni la comunitat educativa del barri hem demanat, està 
contemplat o previst iniciar-se el curs vinent. 

A la reunió del passat dimarts, 19 de novembre, amb el Consorci i el Districte, reunió 
que s’acaba esdevenint per la forta pressió per part de les famílies, perquè, si no, no 
creiem que s’hagués fet, se’ns demana que els fem confiança i se’ns transmet que, tot 
i estar a uns pocs mesos d’iniciar-se el projecte, primer, no hi ha cap projecte educatiu 
elaborat, no se sap quin equip directiu el liderarà i no se sap quins serien exactament 
els usos de cada equipament. 

Finalment, unes últimes consideracions prèvies a la pregunta que formulem aquest 
vespre. Denunciem l’opacitat de tots aquests moviments a esquenes de les famílies 
afectades i la comunitat educativa del barri, per part del Consorci, que, en un primer 
moment, demana discreció a les direccions de les escoles per part de les famílies; la 
complicitat per part del Districte, donat que, quan rebem la convocatòria del Consell 
Escolar del Districte previst per al proper 28 de novembre, el projecte de macrocentre 
no queda contemplat a l’ordre del dia, i, tenint en compte que les famílies de la 
Mediterrània, el Galí i el Salvat Papasseit hem triat, de forma conscient i responsable, 
un projecte educatiu concret, tenim el convenciment que ni el Consorci d’Educació ni el 
Districte de Ciutat Vella té el dret de decidir de forma unilateral el model d’educació 
que volem per als nostres fills i filles. 

Per tot això, demanem quan pensava el Districte de Ciutat Vella comunicar a les 
famílies aquest macroprojecte no consensuat per la comunitat educativa del barri de la 
Barceloneta? Com i de quina manera pensava el Districte de Ciutat Vella fer partícips 
reals a les famílies implicades? I, finalment, i el més rellevant de tot, què pensa fer el 



Districte de Ciutat Vella davant el clar rebuig explicitat i manifestat el passat 19 de 
novembre per tota la comunitat educativa de la Barceloneta i després d’haver fet les 
assemblees amb les AMPES dels respectius centres entorn de la creació d’aquest 
macrocentre anomenat institut escola, que implica eliminar la diversitat educativa 
ofertada a la Barceloneta, que reiterem que de forma responsable cada una de 
nosaltres hem triat per als nostres fills i filles. 

Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al regidor. 

El regidor 

Bé, bona tarda, i disculpeu que venia d’un altre acte i he arribat uns minuts tard. 

Toni i Horacio, Plataforma per un Port Ciutadà, ens vam reunir fa unes setmanes amb 
alguns dels vostres representants i allà vam tenir una conversa. Entenc que heu fet 
preguntes i demandes als altres grups polítics, que s’ho anotaran per si es volen reunir 
amb vosaltres. I nosaltres us vam explicar i hem explicat també públicament que 
nosaltres a priori a aquest projecte no hi donarem el vistiplau sense estudiar quin és 
l’impacte que creiem que podrà tenir en el barri de la Barceloneta, sobretot, però 
també quin és, doncs, l’impacte que pugui tenir en el món cultural o l’impacte 
mediambiental al barri i a la ciutat. I que, justament per això, ja fa uns mesos hem 
encarregat una sèrie d’informes que ens hauran de determinar quins són aquests 
impactes en la mobilitat, un impacte urbanístic, un impacte ambiental i també el 
cultural. 

A partir del moment que tinguem aquests informes, tal com vosaltres heu comentat, 
l’Ajuntament ha de donar el vistiplau per a aquesta concessió. I el vistiplau es donarà 
en funció de les conclusions d’aquests informes. 

Per tant, no ens volem precipitar, no volem córrer més del necessari i, quan tinguem 
aquests informes encarregats, prendrem la decisió. 

Si em pregunteu com a regidor de Ciutat Vella què és el que penso d’aquest projecte, 
més enllà d’aquests informes que potser acaben contradient-me, el que jo penso és 
que, sense haver vist el projecte cultural o havent vist aquest projecte, que tampoc no 
està massa desenvolupat en el document que han presentat, no crec que aquest sigui 
el model ni crec que sigui la millor solució, la millor aposta que pot fer el Port per a la 
Barceloneta ni per al Districte de Ciutat Vella, i em sembla que, segurament, aquest 
museu estaria millor en un altre indret de la ciutat, si és que ha d’estar a la ciutat. No 
ho sé, eh? Però, diguem-ne, el meu convenciment, com a regidor del Districte, és 
aquest, que no crec que sigui un projecte adient, perquè sí que crec que tindrà un 
impacte no positiu sobretot al barri de la Barceloneta. Però potser d’aquí a uns mesos, 
quan tinguem els informes, he de dir: «He dit això i els informes diuen una altra cosa.» 
Però jo us dic què és el que penso. 

I, respecte a la resta de grups polítics, doncs, entenc que prenen nota. I ja està. 

Esther, Mediterrània, Galí, Salvat Papasseit, no sé com us dieu la resta… És clar que 
és un procés que no hem començat bé, que l’hem començat malament, i us demano 
disculpes. Entenem les vostres angoixes i entenem les vostres preocupacions. Vam 
convocar d’urgència una trobada, que no la teníem prevista per a aquell dia, sinó que 
sí que pensàvem fer una convocatòria però més endavant, quan els equips docents 
haguessin ja treballat més la seva proposta. Per tant, sí que teníem pensat fer aquesta 



trobada que vam fer, ho volíem fer d’una altra manera i ho volíem fer més endavant, 
tampoc no demorant-nos molt en el temps, però sí que ho volíem fer, evidentment. Per 
tant, la vam fer d’urgència, donades les informacions que anàvem tenint, i us demano, 
ja dic, disculpes pel procés, que tot just ha durat una setmana o deu dies. 

Jo penso que tots estem d’acord que tenim alguns problemes d’educació a la 
Barceloneta; hi ha alguns problemes. Per exemple, molta de la gent del barri no aposta 
per algunes de les escoles públiques del barri. Tenim famílies de la Barceloneta que 
decideixen anar-se’n a altres barris amb major mesura que en altres barris del districte 
i de la ciutat. Això s’agreuja, sobretot, en la transició de primària a secundària. I 
aquestes problemàtiques dificulten de vegades que tinguem alguns projectes 
educatius atractius. 

Per tant, pensem, i ja ho pensem des de fa anys…, i el Consorci creu que ha de tenir 
un pla de treball per treballar el futur de l’educació a la Barceloneta. Els instituts escola 
són una aposta del Consorci de ciutat i de país. Però és clar que no s’han fet bé les 
coses, i les hem de fer bé. 

Per tant, hi poden haver alternatives o opcions diferents a l’institut escola? Doncs, sí, 
hi poden haver opcions alternatives i diferents. Ara mateix, i després de la reunió 
d’aquesta mateixa setmana, de dimarts, el Consorci està treballant amb els equips 
docents de les tres escoles alternatives per afrontar aquest futur, més enllà de l’institut 
escola, però també amb l’institut escola com una de les possibilitats. 

Per tant, ho hem de fer bé, ho hem de fer a poc a poc, ho hem de fer amb consens, 
amb el màxim consens possible, ho hem de fer tenint en compte el que pensen les 
famílies i el que pensa el barri. Per tant, el que jo us proposo és: ara mateix els equips 
docents estan treballant propostes o alternatives diferents per encarar el futur de 
l’educació a la Barceloneta, a partir del curs 21-22, i quan els equips docents hagin 
treballat aquestes propostes, us les farem públiques, us les farem saber, de manera 
que iniciem converses obertes a les famílies i no diré un procés participatiu, però sí un 
procés de transparència en què us les puguem explicar pensant sempre en l’horitzó 
21-22, eh?, pensant en aquest horitzó. Per tant, tenim mesos per parlar-ne, tenim 
mesos per treballar i tenim mesos per arribar a acords, sabent que l’ens que gestiona 
tots els temes d’educació a la ciutat és el Consorci, que el Consorci és un ens 
participat de Generalitat i Ajuntament i que, per tant, aquí també haurem de veure com 
després traslladem la nostra proposta al Consell de Direcció del Consorci. D’acord?  

Però, dic, fem-ho bé, treballem-ho bé, treballem-ho entre tots i posem-nos l’horitzó 21-
22 amb diverses alternatives o amb diverses propostes. 

El president agraeix la intervenció del regidor i obre el torn de rèplica, d’un minut, per 
a les persones que en vulguin fer ús.  

El Sr. Horacio Espeche (en nom de la Plataforma per un Port Ciutadà) 

Tenim una pregunta i després també una resposta.  

En realitat, ens interessaria que hi hagi un posicionament polític, no tan tecnocràtic 
d’uns informes, i farem el que fa l’informe. O sigui, penso que és important que, com a 
Ajuntament, i per això no només els grups que estan al Govern, sinó tots els grups 
polítics, facin una defensa del veïnat. I recordeu, el veïnat sempre té raó, si no, fixeu-
vos en el que ha passat amb la capella, no? O sigui, era una proposta que es venia 
lluitant i, al final, teníem raó nosaltres. 



Perquè ens importa molt sobretot els impactes que dèiem urbanístics, ambientals, 
culturals, però fonamentalment el tema social. Aquests barris i Ciutat Vella estan 
sofrint un problema molt molt gros amb el tema dels habitatges, amb el tema de la 
gentrificació. Això és una qüestió de supervivència. I el Port fa una sèrie de polítiques 
que no pensen en la ciutat. Per això, reclamem que la gestió del port ha de ser 
ciutadana. 

I després hi ha un altre tema que era la pregunta. Aquests informes que dieu que heu 
demanat, a qui heu demanat aquests informes? Ens agradaria tenir una mena de…, 
bé, saber qui són els redactors d’aquests informes. Perquè el Port també ha fet 
informes amb la Universitat de Barcelona, i realment eren escandalosos. No hi ha cap 
cosa que no sigui política, els informes, també. 

Gràcies. 

La Sra. Esther Zamora 

Tres coses molt ràpides. Comentes el tema del… Entenem que el model d’escola ha 
de ser de proximitat, però nosaltres sempre entenem que aquesta proximitat es llegeix 
en el marc del districte. Per tant, no cal que tots els nens de la Barceloneta estudiïn a 
la Barceloneta com si fos un gueto. Entenem que hi han nens que prefereixen anar, 
pel projecte educatiu, al Parc de la Ciutadella, a la Brusi, no deixa de ser al districte de 
Ciutat Vella. En canvi, hi han altres infants que venen d’altres barris perquè els 
interessa moltíssim el projecte de la Barceloneta. Quan comentes el tema del projecte 
educatiu, tant la Galí com la Mediterrània com el Papasseit són projectes educatius 
d’èxit. El que estem tots d’acord, i que fa segles que dura, és que l’institut el que 
necessita és una inversió important perquè tothom cregui en l’institut, perquè, al final, 
creuen en el projecte, però està fatal l’equipament. Per tant, això no ajuda gens. I tots 
els centres, els tres en aquest cas, estem d’acord que la lluita està a millorar l’Institut 
Salvat Papasseit. 

Gràcies. 

El president agraeix les intervencions i dona la paraula de nou al regidor. 

El regidor 

Jo us he dit quin és el meu posicionament i quina és la meva opinió. Jo soc un regidor 
de diversos que estem en un govern de coalició i, per tant, la decisió, que és una 
decisió de ciutat i és una decisió que va més enllà del Districte, no la prendré pas jo 
sol. 

Per tant, el meu posicionament polític és: aquesta proposta cultural, o suposadament 
cultural, en el port no és la que hauria de ser i jo no crec que sigui l’opció adient. A 
partir d’aquí, doncs, veurem, i aquest serà el meu posicionament en el si del Govern 
en el moment també que puguem avaluar altres paràmetres, que segurament a mi 
també se m’escapen, eh? 

Per tant, aquest és el meu posicionament polític, que és el que jo dic, i el que també 
dic és que em remeto a després un posicionament que serà per part de l’equip de 
govern.  

I la resta de partits polítics, doncs, bé, entenc que ja us contestaran.  



I si voleu saber qui ens està fent els informes, ho preguntem i veiem quina és la 
informació que us podem donar. Per mi no hi ha cap mena de problema. També és 
veritat que aquestes són coses que està bé tractar-les amb discreció per evitar 
pressions o maneres de treballar de vegades complicades, eh? Per tant, us podré dir 
alguna cosa, però entenc que no us ho podré dir tot, perquè enteneu que és un tema 
delicat. 

I, Esther, estem d’acord i per nosaltres també és una prioritat la inversió en el Salvat 
Papasseit. També van venir al darrer Consell de Barri i en altres reunions que hem 
tingut anteriorment, ho sabem. Sabeu que la gestió de l’execució de les obres és del 
Consorci, malgrat que el pressupost és del departament de la Generalitat, d’acord? 
Per tant, nosaltres traslladem i parlem amb la Generalitat i en el si del Consorci de qui 
és responsabilitat de cada cosa… Però, des del Districte de Ciutat Vella, de la mateixa 
manera que en el mandat passat també es va poder ajudar amb una petita partida 
alguna altra escola, doncs, ho veiem. Ara mateix estem en un moment de negociació 
del Pla d’inversió municipal, hi haurà d’haver un pressupost. I per nosaltres és prioritari 
també fer front a aquesta desinversió de la Generalitat, que sabem que un dels més 
importants, sens dubte, és el Salvat Papasseit. 

Per tant, per part del Districte «apretar» les administracions, però veure també què és 
el que podem fer nosaltres i posar nosaltres, compteu-hi, veurem fins a on podrem 
arribar. Estem en un moment, ja dic, de negociació del PIM. 

I, bé, doncs, després, també, a mi m’agradaria desmentir una mica alguna de les 
coses que sortien en el manifest, que vaig poder llegir aquest cap de setmana, 
respecte a l’especulació amb els equipaments educatius. De cap de les maneres, amb 
els equipaments educatius no volem especular en absolut i això no passarà en cap 
dels tres, ni amb el Galí, ni el Mediterrània ni el Salvat Papasseit. 

El president agraeix la intervenció del regidor i dona la paraula al representant de 
l’Associació de Veïns de la Barceloneta. 

El representant de l’Associació de Veïns de la Barceloneta 

Bona tarda. Volíem fer dues intervencions. Perdoneu, perquè hi ha hagut un problema 
informàtic i no ha arribat la petició, i volíem fer-ho ràpid per no destarotar l’organigrama 
de les sessions. 

El primer tema és un tema que acaba de sortir. Nosaltres com a entitat tenim un 
plantejament radicalment oposat al que heu parlat del projecte de la nova bocana del 
port. I respectem totes les postures, cosa que sempre farem, i esperem que es faci 
amb la nostra, perquè, perdonareu, no hem tingut el mateix tractament. 

Nosaltres, quan ens ve un projecte cultural, com pot ser d’un altre, el primer que fem 
és valorar-ho, conèixer-lo a fons, fer propostes. El Govern anterior es va negar a entrar 
en profunditat a treballar-ho, i nosaltres vam treballar per poder fer interpretacions. Bé, 
era respectable, no entràvem en els paràmetres d’idees que tenia l’anterior mandat la 
regidora anterior, respectable, el nostre també. 

Nosaltres, no quedant-nos tancats en el posicionament, el que vam fer és sondejar la 
població, perquè nosaltres no som ningú, som una entitat que representa la població, 
com igual que tots vosaltres que esteu aquí asseguts. 

Nosaltres vam tenir el suport de gairebé la totalitat d’escoles, de centres culturals, 
d’associacions veïnals, d’associacions socials. Dic la majoria, moltes no, per 



descomptat, però una gran majoria. I una gran majoria de signatures, i resulta que al 
final una opció té molt més ressò i és molt menys escoltada que l’altra. 

Nosaltres no tenim cap acció en el museu, no guanyem cap duro amb aquest museu. 
Però és que també és veritat que, durant molts anys –i ja no és per criticar ni aquest 
mandat, ni aquesta legislatura ni l’anterior–, hi ha hagut zero inversions en el nostre 
barri, zero inversions de totes les administracions. Quan a nosaltres ara se’ns obre la 
possibilitat, resulta que, per desgràcia –i dic «per desgràcia»–, només es presenta una 
sola proposta, que és el Museu de l’Hermitage. Per què no n’han aparegut més? Tant 
de bo el problema fos triar quina és la millor. És que no en tenim més. Però és que 
aquesta que arriba, sondejats els veïns del carrer, la gent ho vol, perquè la gent en 
general del barri el que vol és una evolució. I si algú diu que no, que ho sondegi i no 
parli tant, que sondegi. 

Nosaltres hem sondejat. I el que vol la gent és que hi hagi una evolució, respectant 
l’essència d’un barri i d’unes persones, que no destaroti, treballar com podem millorar 
l’entorn. I si hi pot haver diferents projectes, els aplaudirem, perquè això és el que 
volem. El que volem nosaltres és que hi hagi realment aviat un posicionament, perquè 
el Port ja s’ha pronunciat, sembla que la Generalitat també, quan ho ha anunciat fa uns 
dies en uns actes amb el mateix arquitecte del projecte. Miri, dos administracions s’han 
pronunciat. L’Ajuntament està trigant molt, està fent l’estudi. Jo respecto la neutralitat 
d’aquest projecte. Ens arribem veus que costa un dineral, però ben invertits sigui. Vull 
dir, jo confio en els tècnics, que siguin neutrals i que puguin fer-ho. 

I esperem que en això es pugui fer un consens i si el projecte té algunes falles o 
algunes coses que no encaixen, que es puguin parlar. Jo penso que les coses s’han 
de parlar, a banda de poder-se adaptar, abans de fer-lo fora. Parlem i no ens oblidem 
que és una iniciativa privada i per molt que a nosaltres ens agradi això de la falda del 
Tibidabo, potser el senyor que posa els calés no ho voldrà. Llavors, hem de veure què 
passa, si se’ns en va, amb què l’omplirem, no volem un solar buit, no volem un casino 
ni volem discoteques. Vull dir, volem alguna cosa. 

El segon tema només els el cito i només és un… És molt ràpid. Vam seure com a 
representants de l’entitat que represento i del Tsunami Veïnal amb el senyor Albert 
Batlle. Vam haver-hi molts aldarulls a la ciutat i tot se va endarrerir. Hi ha d’haver un 
compromís de tenir un retorn de totes les propostes de quaranta entitats i de més de 
vint barris de poder seure. La Barceloneta actualment encara té moltes deficiències en 
incivisme i de seguretat. Esperem que el senyor Batlle ens doni la cita i el retorn. 

Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Núria González 
Llorca, també de la Barceloneta.  

La Sra. Núria González Llorca (en nom propi) 

Hola, bona tarda. Bé, el meu ha sigut un error, perquè és la primera vegada que vinc 
aquí i jo pensava que, per venir a l’Audiència, havia d’apuntar-me, d’acord?, 
telemàticament. Però, bé, ja que estic aquí...  

Realment, soc veïna del barri i estic molt afectada no pel fet del tema…, o sigui, sí pel 
fet de la Mediterrània, evidentment, però també pel port, per l’Hermitage, també pels 
pisos turístics, també per tot el que carreguem aquest barri des de fa ja més d’una 
dècada. I la veritat és que estic farta. I ara, a resultes de l’Escola Mediterrània, jo 
totalment en contra, evidentment, abans d’aclarir tot com està, sí que m’agradaria 



saber, per curiositat, què és el que preteneu fer en aquest equipament? Perquè, si no 
és una escola, què pot ser? És la pregunta. 

Bona tarda. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Carles Folch, del Raval. 

El Sr. Víctor Folch (en nom del Sr. Carles Folch) 

Hola, bona tarda. Bé, soc el Víctor, el Carles no ha pogut venir, vinc en representació 
d’ell, soc el seu germà.    

Bé, la meva pregunta és: aquí, al carrer Montjuïc del Carme, portem un cert temps que 
està molt brut, no sé quin sistema de neteja feu servir ni quina seguida feu de la neteja 
del barri. Sobretot és el carrer on és El Indio, allí és un femer de porqueria. I, 
aleshores, més que res per saber quin pla teniu o si és que es fa normal la neteja en 
aquest lloc. 

Solament era això. Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Belén Gabucio, del 
Raval. 

La Sra. Belén Gabucio (en nom propi) 

Hola, buenas tardes. Antes de nada, gracias a que Víctor también haya dicho lo 
mismo, porque parecían proyectos supergrandes lo del proyecto del puerto y el centro 
educativo en la Barceloneta, con la nimiedad que yo traigo, pues, igual… Pero igual 
también es más fácil que arregléis esto. 

El que caso es que me pongo en contacto… Os voy a leer, si os parece, lo mismo que 
os envié, porque quizá es más fácil responder también si ya tenéis la premisa de lo 
que quiero comentaros. 

En los últimos meses, estamos teniendo un continuo empobrecimiento de las 
condiciones de limpieza y salubridad del tramo situado entre la calle Carretes, entre 
Hort de la Bomba y la calle Sant Pau, a menos de seis metros de Sant Pau del Camp, 
se supone un monasterio… 

Nosotros creemos, desde nuestro punto de vista, que se debe a varios motivos. 
Primero, hay varias obras ilegales en el tramo, depositan sacos de escombros y, 
aunque sabéis que los sacos tienen que quitarse cada día, no se están quitando. Yo 
estoy llamando a las empresas que los retiran y nos dice que nadie les llama. Llamo a 
la Guardia Urbana, la Guardia Urbana me dice que tampoco pueden hacer nada, 
porque no pueden acceder a las obras; o sea que ellos hacen los servicios –cómo lo 
diría– a demanda. Es decir que envían a las patrullas en el momento que yo llamo. Mi 
horario laboral, obviamente, no me permite coger infraganti a las horas ilegales, con lo 
que cuando yo llamo a las ocho de la tarde, les digo «a ver, sé que en el número tal de 
la calle hay una obra; enviad a alguien mañana» y me dicen que no pueden, que yo 
tengo que llamar en el momento en el que veo una obra ilegal y, entonces, ellos 
enviarán a la patrulla. 

En cualquier caso, a finales de octubre conseguí que cogieran una obra en la calle 
Carretes, 65, y, por lo que sé, están esperando que les notifiquéis que han paralizado 
la obra, que paralizáis la obra. Un poco tarde, ¿eh?, porque han hecho un agujero en 



la fachada de un edificio de 1900, que yo no sé, incluso, si no tienen ningún permiso 
de un arquitecto, podría ser un problema. Si queréis, lo podéis mirar en el Google 
Maps: Carretes, 65. 

El segundo problema que vemos que está muy claro es que hay un grupo de personas 
de procedencia del Este de Europa acampado frente a la iglesia de Sant Pau del 
Camp y del Colegio Collaso i Gil, es un colegio de niños de primaria. Y son unos diez o 
veinte y duermen ahí desde antes del verano. Además, esta gente vende fruta, quiero 
decir que se han montado allí su «paradeta», duermen cada noche. Sé que hay un 
montón de quejas de nuestros vecinos y, de hecho, hay un listado, toda la 
mancomunidad os ha presentado una queja. Me consta que… Os digo que nosotros 
hicimos una queja y os puedo decir literalmente cuál es vuestra respuesta, la 
respuesta que nos ha dado el Ayuntamiento es que las personas objeto de nuestra 
demanda no están interesadas en la intervención desde la vertiente social y rechazan 
de manera reiterada y agresiva cualquier recurso de la red de atención y que esperáis 
nuestra comprensión en relación con que determinados casos no son susceptibles de 
ser resueltos desde la perspectiva social.    

Lo que nos preguntamos es: ¿me podéis decir desde que vertiente lo solventamos? 
Porque yo sé que la ordenanza municipal no permite dormir en la calle. Entonces, 
entiendo que tiene que haber alguna manera de que obliguéis a esta gente a que 
cumpla la ley, igual que nosotros tenemos que cumplirla en todos los sentidos. 

Lo tercero es que hay un servicio de limpieza que, bueno, os puedo decir que hemos 
hecho por los menos cincuenta quejas. Vosotros nos contestáis siempre con un corta y 
pega que dice que se baldea una vez diaria, que hay varios barridos. Hablé con uno 
de vosotros, que me llamó por teléfono para confirmarme que parte de los barridos los 
hace una gente que no es profesional, sino que es parte del sistema de integración, 
unos chicos que van con chaleco amarillo, que os hemos dicho en mil ocasiones, y, 
además, os he aportado fotos, que no hacen su trabajo. Que a mí me parece muy bien 
que les integréis, o los integremos entre todos, pero, «porfa», no contéis con ellos 
como que están limpiando la calle, porque no lo hacen. 

Entonces, os invito, por favor, a que alguien se pase por ahí y vea que, sobre todo en 
los contenedores de recogida neumática que están a menos de seis metros de la 
iglesia de Sant Pau del Camp, toda esta gente que os comento que está acampada 
delante del Día y delante de esta iglesia defeca y orina de manera habitual. Y me 
refiero a veinte personas defecando y orinando todos los días. No os podéis 
imaginar… No se puede pasar con niños, es vergonzoso. 

Y, bueno, y, además, muy rápidamente, hay un ambiente de penumbra, y eso ya es 
otra cuestión. Cuando se hizo el planteamiento de la superilla, de lo que es toda la 
mancomunidad, pusisteis unos árboles, que entiendo que estarían proyectados pues 
previendo que el barrio… No sé, el caso es que ahora está totalmente oscuro, con lo 
que con el ambiente de inseguridad que tenemos, que la gente está de fiesta por la 
noche y se dedica a que aquello sea su urinario particular... O sea, necesitamos, por 
favor, que nos deis una solución –y ya acabo– porque no podemos hacer más que 
quejarnos por Internet y no nos dais solución. La solución es «seguiros quejando». No 
me parece que tengamos que estar viviendo en esas condiciones. No sé si vosotros 
en vuestro barrio lo vivís, pero, por favor, pasaros y decirme si es normal. 

Merci. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Yolanda Rodríguez. 



La Sra. Yolanda Rodríguez 

Bé, jo el que volia comentar era, a veure, que jo el 30 d’octubre estava a l’entorn de les 
quinze hores al passeig de Gràcia, número 1, allà davant, i, bé, i hi estava amb un 
cartell com d’aquest tipus, i hi havia gent que em preguntava, que tal… Bé, jo, com 
podeu veure, soc bastant crítica amb el tema dels paradisos fiscals i, bé, ho 
comentava i tal. Va venir el cos de seguretat, perquè l’empresa que hi ha allà davant, 
evidentment, com que hi té la seva seu en un d’aquests paradisos, doncs, els 
semblava malament i van trucar a la policia. Va venir la policia local, doncs, a veure 
què… 

Bé, com que, evidentment, queda molt malament, per tant, ja em demanaven que 
marxés i jo els vaig dir que no tenia per què fer-ho. Jo estic en un espai públic i tinc tot 
el dret a estar-me allà. Llavors, com que no queda bé, que molta gent està d’acord 
amb el que jo estic dient i això, doncs, «mira, truco a l’ambulància». A veure, fer servir 
un servei públic, un servei sanitari per fer política, i, bé, amb les mancances que hi ha 
a la Seguretat Social, doncs, la veritat és que és bastant lleig. Però, bé, ho van fer. 

Llavors, com que jo tinc l’informe mèdic que jo no tinc cap tipus de problemes, 
l’ambulància va marxar sense mi. Però, bé, evidentment, com que ells no hi estaven 
d’acord i com que «aquesta persona l’hem de treure com sigui», doncs, la policia em 
va fer aquí…, bé, em van detenir. I a la detenció posa «desobedece las órdenes de los 
agentes de manera explícita y repetitiva para que cese el comportamiento que estaba 
teniendo en la vía pública, habiéndose explicado con anterioridad todos los trámites 
previos en caso de que no cese su actitud». ¿Por qué no explican de manera detallada 
qué delito estoy cometiendo? Porque estar en un espacio público con un simple cartel 
yo no creo que sea para que a mí me lleven presa, simplemente por estar con un 
cartel. 

Pues, bueno, no contentos con esto de haberme pasado todo el día en prisión, estoy 
otros dos días de…, bueno, uno también delante del paseo de Gracia, y aquí la 
autoridad sancionadora es usted, el ilustrísimo regidor del Distrito de aquí, de Ciutat 
Vella. Y tengo dos multas también simplemente por estirarme en la calle, porque 
parece que aquí a algún vecino no le parece muy bien, pero, evidentemente, primero 
de todo son los derechos humanos. Y como derecho, todo el mundo tenemos derecho 
a vivir, a dormir y, ya digo, a ocupar el espacio público, que es absolutamente de 
todos. Y por encima de todos estamos las personas. Aquí ni empresas ni historias. 

Y, a parte, por ejemplo, como la empresa esta del paseo de Gracia, número 1, se está 
quejando tanto y está haciendo utilizar servicios públicos cuando aquí no aportan 
absolutamente ni un duro. Esto, aquí lo pueden ver, principalmente los que sostienen 
el país son los trabajadores. Aquí las empresas, la mayoría, tienen sus sedes en 
paraísos fiscales y aquí, bueno, no aportan absolutamente nada. Y no solo contentos 
con eso, sino que están utilizando todos los servicios que están pagando los 
ciudadanos. 

Y yo, ya le digo, lo primero de todo que tienen que tener en cuenta, que somos todos 
personas, independientemente de dónde vengan. Y que ustedes en lo que se tienen 
que aplicar un poquito más es, ya que no hacen prácticamente nada por ayudar a 
estas personas, por lo menos no ponerle…, bueno, herramientas y estar en contra de 
las entidades y de las administraciones que sí que lo hacen. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al regidor. 

El regidor 



Sí, Manel, totes les opinions són respectables, i a mi em sembla que respectem les 
opinions que teniu com a associació, malgrat que algunes vegades discrepem i d’altres 
no. Però, evidentment, seure i parlar i debatre temes, les vegades que vulguis. Hem 
estat a la vostra seu, heu vingut aquí. I en coses discrepem i en d’altres, no. I em 
penso que ens respectem. I, personalment, i l’equip de govern respecta absolutament 
les vostres opinions com les de qualsevol entitat o qualsevol veí o veïna, malgrat que 
de vegades discrepem. 

No estic d’acord, de totes maneres, en el que dius «zero inversió a la Barceloneta en 
el mandat passat». No hi estic en absolut d’acord. Mira, Joan de Borbó, 44, per 
exemple, es va comprar i el 21 comencen les obres; els jardins d’Antònia Vilàs, que va 
sortir del primer Consell de Barri una demanda veïnal en aquells tres solars que 
estaven buits, vam intentar «mediar» amb els propietaris, al que era públic, finalment, 
hem fet les obres, les vam inaugurar i vam posar un nom de dona de la Barceloneta; la 
compra del Segle XX, que és una reivindicació veïnal de fa uns quants anys; les obres 
a Joan de Borbó, per exemple, que s’ha remodelat tot, i ens pot agradar més o menys, 
jo penso que és una bona obra, però les obres de Joan de Borbó i d’altres que s’han 
fet. 

Per tant, reivindicació veïnal, al primer Consell de Barri, habitatge, i com a mínim el 
carrer més important de la Barceloneta, i després podríem sumar unes quantes més. 
Per tant, zero inversió a la Barceloneta el mandat passat no hi estic d’acord. I en 
aquest mandat també en farem i hem de fer les obres de Joan de Borbó, s’han de fer 
les obres del Segle XX, etcètera. 

Respecte al Tsunami i la reunió que vau tenir amb el tinent Batlle, que entenc que són 
més de quaranta entitats i vint barris, és una demanda de ciutat que li transmetem a 
ell, però que, diguem-ne, jo entenc que ho demaneu, no és estricte del Districte de 
Ciutat Vella. Jo li remeto al tinent, que demà estaré amb ell. 

Núria, «què voleu fer de l’equipament de la Mediterrània?» No, res, la Mediterrània és 
una escola i ho ha de seguir sent. Vull dir, no hi ha cap voluntat d’especular, tal com 
s’ha dit, ni de construir res ni de vendre-ho a ningú, ni d’absolutament res. És una 
escola i ha de seguir sent una escola. I ja està, no hi ha cap intenció de res amb la 
Mediterrània, com no hi ha cap intenció de res, a nivell especulatiu, amb cap altre dels 
equipaments educatius de la Barceloneta, ni del districte, ni m’atreveixo a dir de la 
ciutat. Per tant, la resposta és res.  

I, efectivament, la Barceloneta viviu, patiu, sou resistents els veïns de la Barceloneta 
que encara viviu allà, perquè patiu tota aquesta massificació turística terrible que fa 
que els preus dels lloguers pugin, que els preus dels pisos pugin, que els preus dels 
lloguers dels locals pugin i que hi hagi molta gent que se n’ha d’anar. 

Per part nostra, absolutament tot el respecte i fer totes les polítiques possibles perquè 
la gent es quedi al barri. Malauradament, no són totes les competències que poden fer 
això exclusivament de l’Ajuntament. Ens agradaria molt que poguéssim regular els 
preus dels lloguers, tant dels locals com de les cases, i moltes altres coses. I, per això, 
necessitem la implicació d’altres administracions. Per part del Districte i per part de 
l’Ajuntament, endavant, anar de la mà de totes les administracions perquè els veïns es 
puguin quedar, en aquest cas, a la Barceloneta. I per part nostra farem tot el que sigui 
possible, tot el que estigui al nostre abast i més, d’acord? 

I, respecte als pisos turístics, efectivament, és una de les sagnies que ja fa molts anys 
que passen a la Barceloneta, i no només a la Barceloneta. Nosaltres hem obert més 
expedients que mai. Tenim una llei de turisme que no ens acompanya a l’hora de 



poder perseguir els pisos turístics, i ens agradaria fer-ho. En el darrer mandat vam 
triplicar el nombre d’inspectors que hi ha al Districte, en seguim fent, hi ha 
visualitzadors, i m’atreveixo a dir, malgrat que no m’ho prengueu al peu de la lletra, 
que pràcticament tots són coneguts, i n’apareixen molts de nous, eh? La dificultat està 
en com podem, una vegada hem determinat que, efectivament, hi ha una activitat 
il·legal, fer-ho perquè acabi aquella activitat il·legal. I només ho podem fer mitjançant la 
llei vigent, que no és una llei municipal, que és una llei autonòmica. Ja ens agradaria 
modificar-la, perquè ens ho posa molt complicat. Però nosaltres no diem, com deien 
d’altres, «el turisme ha arribat a Barcelona i el que hem de fer és acostumar-nos-hi». 
No, no, el que hem de fer és que el turisme no provoqui que la gent se n’hagi d’anar a 
altres barris a viure perquè li pugen el preu del lloguer o del que sigui. 

Víctor, del teu carrer concret, a vegades en aquestes audiències es fa una mica 
complicat explicar tots els detalls, també perquè jo no els tinc i són farragosos per a 
tothom. Jo el que diria és que parlem després amb tu, amb el Santi o amb la María 
José, per trobar-vos un dia i que us puguin explicar què és el que es fa al carrer, com 
es neteja, de quina manera, si hi ha alguna cosa que està funcionant malament, mirem 
a veure de quina manera es pot modificar. A mi m’han passat les notes que hi ha 
l’escombrada manual a tres quarts de nou del matí, a les vuit menys deu, a un quart de 
dotze, el «baldeig» a tres quarts d’una de la matinada, l’escombrat a les 15.30, 15.45, 
18.30, la recollida d’embalums a les nou i a les 19.30. Bé, això és el que diu una 
plantilla, que entenem que s’està fent. Per tant, jo el que us diria és que quedeu amb 
part del meu equip, d’acord?, després parleu, us passeu els telèfons i quedeu un dia 
per veure el que s’està fent, el que no s’està fent, si s’ha de canviar, si no s’ha de 
canviar, el que sigui.  

I, Belén, el mateix, quedem i veiem a veure què més podem fer. Respecte a les obres 
il·legals, jo també et diria que quedeu amb algú del meu equip –després ho parleu–, 
perquè és l’equip d’Inspecció qui pot anar també no pas com una trucada de la 
Guàrdia Urbana, sinó que es poden planificar les visites i les inspeccions. I, per tant, si 
nosaltres sabem les adreces exactes, ens podem planificar perquè els inspectors que 
fan les inspeccions de les obres, en aquest cas, doncs, vagin i es faci el que s’hagi de 
fer. Això pel que fa a les obres il·legals. 

Pel que fa que el carrer està sense il·luminació, que la il·luminació és poca, etcètera, 
doncs, també, quan quedeu amb ells, repassem i si hem d’incrementar la il·luminació, 
incrementem la il·luminació, si amb Parcs i Jardins hem de parlar per fer alguna quota 
lumínica, parlem-ne, i a veure què podem fer en aquest sentit. 

Quant a l’assentament de persones que hi ha allà, nosaltres sempre el primer que fem 
és l’aproximació social, l’aproximació dels agents de medi obert i dels agents que 
estan treballant a l’espai públic per tractar amb persones sense llar. I aquí se’ls 
ofereixen tots els recursos, a més a més, que aquests recursos poden ser recursos 
«habitacionals», però també recursos sanitaris o d’altres tipus de recursos. Recuperem 
una altra vegada aquest tema i tornem a parlar amb medi obert o amb els agents 
corresponents perquè hi vagin i parlin amb ells a veure què és el que podem 
aconseguir. 

I, Yolanda, evidentment, absolutament tothom té el dret a la protesta, absolutament 
tothom té dret a fer qualsevol acció reivindicativa, i és cert que, bé, doncs, de vegades 
hi ha denúncies o hi ha qui es queixa que es faci això i tenim una normativa que també 
hem de veure com es fa per fer-la complir. 

A mi em sembla que el passeig de Gràcia no és Ciutat Vella, en aquest cas, és 
l’Eixample, si no m’equivoco, perquè Ciutat Vella acaba al Portal de l’Àngel i al 



capdamunt de les Rambles. Per tant, jo el que et diria també és que vagis a 
l’Audiència de l’Eixample o vagis a l’OAC de l’Eixample a posar la teva demanda sobre 
això, si no m’equivoco.  

El president agraeix la intervenció del regidor i obre el torn de rèplica, d’un minut, per 
a les persones que en vulguin fer ús.  

El representant de l’Associació de Veïns de la Barceloneta 

Gastaré menys d’un minut. Sí, és veritat, clar que s’han fet… Ho he expressat 
malament. S’han fet inversions per fer coses, i estic molt content que s’hagin fet i crec 
que són bones. Jo em referia a una inversió… Nosaltres ens adrecem a l’Ajuntament 
com el nostre germà gran, el que moltes vegades pot fer coses i a vegades ha de 
demanar-li-ho als papes, i els papes pot ser la Generalitat o l’Estat o qui sigui. 

Quan diem «inversió», vol dir que nosaltres, amb tots aquests problemes que hem dit 
dels veïns, i que estic totalment en sintonia amb ells…, és el tema que el barri 
necessita vida i, per fer vida, hem de treure inversió perquè hi hagin empreses, 
administracions que creïn, que generin negoci, activitat, economia, de tota mena, amb 
una excepció: de l’empresa turística, que ja en tenim prou; en voldríem d’altres. 

Vull dir, quan parlem d’inversió, em refereixo a crear un substrat al territori on es pugui 
generar activitat econòmica, i això farà que la gent visqui. Jo crec que això ajudaria 
també a baixar preus de lloguer, perquè la gent vindria per viure-hi, no per especular, i 
per moltes altres coses. Es tracta de revitalitzar el territori. 

Gràcies. 

La Sra. Núria González 

Bé, jo m’alegro moltíssim d’aquesta sensibilitat que estic veient i que està perfecta; el 
que passa és que, lamentablement, ho anem patint i jo no li veig…, no ho sé, la veritat, 
és que soc impassible perquè no sé què més es pot fer. Perquè, si no depèn de 
vosaltres, no sé de qui pot dependre. Ja ho has explicat i em sembla bé, però, 
realment, ens trobem lligats de peus i mans. I sí que ens agradaria fer moltes coses al 
barri, però és que no les podem fer. 

I, en el tema de les escoles, és veritat que és un equipament i com a equipament 
quedarà, la Mediterrània. Però no ho acabo d’entendre, eh? Per això jo he vingut aquí 
perquè m’ho expliquéssiu, perquè no acabo d’entendre aquesta unificació de tots els 
coles, i què passaria amb un cole, estarien en els tres coles… Bé, no ho sé, per això 
he vingut. 

Gràcies. 

La Sra. Yolanda Rodríguez 

No, bé, que la resposta és molt fàcil de carregar-li el mort a un altre. Però, aquí, el 
carrer de la Rambla, número 122, sí que és de Ciutat Vella. I, bé, doncs, aquí 
l’il·lustríssim regidor diu: «Activitat a la via pública que comporta un ús intensiu de 
l’espai públic.» 460 euros per això. En estar…, res, estàs al terra, per exemple, això ja 
ni comporta una multa. És que una persona no pot estar al carrer? Si no li agrada…, 
perquè és més important la imatge pública que se li vulgui donar als turistes i això que 
la persona en si. Quin valor li doneu vosaltres a les persones? Perquè, clar, els 
turismes, a més, és que el que esteu fomentant és un turisme de borratxera, de 



drogoaddicció i de prostitució, i cada cop més en el tema homosexual, evidentment. I 
això… No, no, cada vegada més. I això, ja li dic, i el que comporta –bastant lleig– el 
tema que el que són les mancances per part vostra del que feu envers les persones 
que tenen necessitats, les persones més vulnerables, és amagar-les, no donar-los una 
sortida, sinó amagar-les i que no les vegi la gent. Que, ja dic, és que no només no feu 
res, sinó que encara poseu dificultat al que ells fan. 

El president agraeix les intervencions i dona la paraula de nou al regidor. 

El regidor 

Manel, sí, s’ha de generar un substrat perquè es generi activitat econòmica, és cert. A 
la Barceloneta hi ha mola activitat econòmica i segurament no és del tipus que ens 
agradaria, ens agradaria que fos d’un altre tipus, per això vam fer un pla d’usos que 
era molt restrictiu amb un tipus d’activitat econòmica –molt restrictiu–, amb d’altres, 
menys. Però no només generant activitat econòmica farem que hi hagi veïns al barri. A 
mi em sembla que és creant un ecosistema en què hi hagi clients que generin una 
demanda perquè hi hagi cert tipus d’activitat econòmica. Perquè si promocionem certa 
activitat econòmica, però, després, els preus dels lloguers estan pels núvols, no?, 
doncs, segurament no hi haurà veïns. O si ho posen a pisos turístics i tenim la 
peixateria, doncs, segurament no funcionarà. És un tot i ho hem de pensar com un tot.  

D’aquí que, en el tema d’activitat econòmica, nosaltres tenim el Pla de dinamització 
comercial i el Pla de dinamització econòmica, tenim Barcelona Activa al territori, en el 
vostre cas també està Proa a la Mar, que està treballant en activitat econòmica local i 
la que s’està instal·lant en el vostre barri, malgrat que no sigui local. I crec que 
nosaltres, com a Administració, hem de seguir enfortint, per exemple, Proa a la Mar o 
hem de seguir enfortint els projectes que tenen a veure amb ocupació en el barri per a 
gent del barri: pla d’usos, inspeccions, limitar certs tipus de negocis i, després, veure 
com ho podem fer per generar el màxim nombre d’equipaments que puguin ser 
utilitzats pels veïns i les veïnes de la Barceloneta. D’aquí Segle XX, d’aquí un parc nou 
i d’aquí moltes altres coses que estem fent i que farem. I d’aquí també la necessitat 
que hi hagi més veïns de la Barceloneta, i per això tenim Joan de Borbó, 44, en el qual 
hi haurà un bon nombre de pisos perquè hi hagi veïns, i n’hi haurà d’haver més, i 
potser hem de fer compres, potser hem de desencallar temes històrics. Però, bé, jo 
crec que és un tot i no només és generar un substrat per a l’activitat econòmica. 

I, després, Yolanda, sí, nosaltres en el mandat passat vam fer passes per canviar 
algunes normatives que afecten temes a què tu has fet referència, no ens en vam 
sortir, perquè no hi havia prou acord a dins de l’Ajuntament per canviar normatives. 
Malauradament, hi ha algunes normatives que ens poden agradar més o menys, i a mi 
m’agraden més o menys, però és cert que, quan hi ha una demanda veïnal d’actuar, 
nosaltres tenim l’obligació de fer-ho en base a les ordenances i aquelles multes, en 
aquest cas, que han estat aprovades en plenari municipal. No és que el regidor 
arbitràriament decideixi un import per posar en una multa, és aquell que s’ha votat al 
plenari municipal i que hi ha el màxim d’acord amb els partits polítics. 

I, dit això, som l’Ajuntament de l’Estat que més despesa té en inversió social i 
nosaltres no tenim, com a Govern, absolutament cap intenció d’amagar les persones 
vulnerables, al contrari. A diferència de moltes administracions i d’altres governs que 
hem tingut que han volgut amagar-les, nosaltres volem posar els problemes al davant 
de tot, perquè les vides de les persones estan al centre i, si no, no ens haguéssim 
trencat les banyes per aconseguir, per exemple, el CAP del Raval Nord, perquè crèiem 
que era imprescindible i que havia d’estar a la Misericòrdia. Però no tenim cap dubte 
que no volem amagar aquelles persones vulnerables, sinó, amb aquesta inversió que 



estem fent i que s’ha ampliat en els últims quatre anys i que se seguirà ampliant, veure 
com podem fer per apoderar-les i donar-los tots els mecanismes perquè es puguin 
desenvolupar com el que es mereixen, com a persones.      

I després, Yolanda, discrepo –i no entrem en debat– que estiguem promocionant o 
promovent un turisme de borratxera, drogues, prostitució i altres coses que has dit, 
que, evidentment, ni comparteixo ni crec que s’hagin de dir. 

Sí, és cert, en qualsevol cas, els comentaris homòfobs com d’altres tipus de 
comentaris… Perdona, Yolanda, els comentaris homòfobs com d’altres tipus de 
comentaris no s’han de fer ni aquí ni enlloc. 

El president comunica que s’han exhaurit tots els temps d’intervenció. Tot seguit, 
demana el màxim de cura i respecte en totes les intervencions i manifesta que no han 
d’acceptar comentaris que es puguin interpretar d’una determinada manera, encara 
que no sigui la intenció. A continuació, dona la paraula al senyor Calixto Sobrado. 

El Sr. Calixto Sobrado (en nom propi) 

Bona tarda. Bé, doncs, al final passareu a la història com el mandat de la retallada. Al 
final, us heu quedat amb els tres minuts, us heu quedat contents. Sí, sí, ja, ja… 

Bé, després, per al senyor regidor, al final, les queixes a vegades van bé, perquè jo 
m’he queixat que no hi havia cartells, i era veritat, no n’hi havia, n’hi havia potser 
quaranta en tot el barri, i ara hi ha a tot arreu. Veus com, si se vigilen, les coses 
funcionen? Val. 

O sigui que, per tant, no per això, sinó per tot, si vigileu… Perquè, clar, el que és el 
terra, per exemple, moltes vegades arrangeu un carrer i, a les tres setmanes o dos 
mesos, ja està una altra vegada igual. Per tant, és que l’Administració no vigila el que li 
fan les empreses. I això us ho puc dir amb coneixement de causa perquè la meva 
empresa ha treballat per a l’Administració. I el problema d’entrar a l’Administració és 
que hi entris, una vegada que hi entris ja no passa res. Això és així. 

Després, alguns veïns se m’han queixat del text del cartell. Aquí surt, com és normal, 
el català, després surt l’àrab, un altre deu ser indi, no ho sé, i un altre pakistanès. I se 
m’han queixat per què el castellà no figurava aquí. Jo crec que tenen raó. Penseu-ho 
una miqueta. Home, jo penso que castellans hi ha bastants que parlen castellà…, i hi 
ha molta gent que no té facilitat per llegir en català, o potser ho veu en català i no li fa 
ni cas perquè no ho comprèn bé. Això ho podríeu mirar una mica. 

I després, referent també a l’última Audiència que hi ha hagut, una senyora de la 
Barceloneta va dir que hi havia un bar molt molest que hi havia uns nois marroquins. I 
tu la vas renyar. A veure, jo soc gallec, a mi no m’importa que me diguin que soc 
gallec. A veure, per què t’has enfadat perquè els ha dit «marroquins»? Són marroquins 
o no són marroquins? Home, és que… Bé, si filem tan prim, malament anem. 

El president intervé per aclarir que l’origen de les persones només és important si 
aporta alguna cosa interessant per a la informació que es vol donar. Ara bé, incideix 
que l’origen de les persones, quan es tracta que estan provocant una molèstia, no és 
una informació rellevant i, a més, genera un estigma sobre un col·lectiu determinat. 
Així mateix, demana no fer un debat sobre aquest tema.  

El Sr. Calixto Sobrado 



Perdona una cosa, però per què a la gent no se l’ha d’identificar amb el seu origen? 
Per què? Ah, no, perquè vostè està aquí i mana, però jo també estic aquí i tinc dret a 
la paraula… 

El president especifica que és el president i modera el debat, d’acord amb les normes 
que s’han dotat entre tots. 

El Sr. Calixto Sobrado 

Ja ho sé, que és el president.  

Llavors, hi ha una cosa, referent als captadors de droga, de cànnabis i de tot això, el 
carrer Escudellers és que n’està ple. Ara, es veu que hi ha crisi o no sé què passa, que 
fins i tot me l’estan oferint a mi. O sigui que ja és gros això, eh? 

Bé, doncs, llavors, què podem fer? Bé, vosaltres mateixos. 

Ja està bé. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor David Rodríguez. 

El Sr. David Rodríguez (en nom propi) 

Bé, molt bona tarda. Bé, abans de res, dona una miqueta de ràbia vindre corrent del 
treball cap aquí i veure com estàs al Twitter posant un tuit. O sigui, no entenc com jo 
vinc corrent de la feina cap aquí i veig un tuit del Rabassa felicitant no sé què i dius… 
No, no té lògica. O sigui, no estàs fent cas als veïns. 

Un altre tema que vull parlar, porto com tres anys venint aquí, a les audiències, 
sempre trobo els mateixos veïns, els mateixos problemes, sempre és tot el mateix, 
sempre són els mateixos carrers… Aleshores, per a què serveix aquest Govern, el de 
Barcelona en Comú, per a què serveix? Jo soc el culpable, jo el vaig votar fa dos anys, 
bé, a les primeres eleccions que va sortir, i soc el culpable, perquè veig que tot ha anat 
molt pitjor. Bé, Gala Pin la va «liar» massa al Raval, i ara, bé, portes poc temps, no et 
puc dir res. Però, bé. 

El tema que volia parlar és el de sempre: al carrer Lancaster, drogues, camions… 
Porto temps denunciant camions a Lancaster amb Nou de la Rambla que aparquen 
malament. Un veí a una Audiència es va queixar que hi ha molts contenidors al carrer 
Nou de la Rambla, es va excusar que, quan estava Gala Pin, no es podien posar 
contenidors més grans perquè el Palau Güell està al costat. I no té cap lògica. O sigui, 
no es pot posar un contenidor de brossa gran, però poden aparcar camions davant del 
Palau Güell. O sigui, és molt absurd tot el que esteu dient i tot el que esteu fent. 

I a veure si d’una vegada serveix vindre cap aquí, perquè estem venint cada tres 
mesos, el que sigui, i sempre són els mateixos problemes: drogues al carrer Om, que 
són edificis de l’Ajuntament; drogues al Gòtic, al carrer Lleona, com sempre. O sigui, 
és una miqueta repetir… Es atrapado en el tiempo, ¿no? Cada ics temps venim aquí, 
plorem i sempre són els mateixos problemes, i cansa una miqueta, la veritat. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Dolors Font. 

La Sra. Dolors Font (en nom propi) 



Bona tarda. Primer, recordar que al carrer Ramelleres amb Elisabets, quan plou, hi ha 
un bassal que et mulles fins a no sé on. Si és de dia, el podem saltar, però si és de nit, 
ens hi posem de potes. Aquesta, una. 

Després, he posat en la petició «Allò que no es veu». «Allò que no es veu» és un 
article de La Vanguardia del dia 3 de novembre que parla del jaleo de Badalona i tal, 
aquí diu: «A la nostra capital, el negoci global de la droga hi ha instal·lat un dels seus 
pols d’activitat.» Jo he demanat veure la llicència de Notariat, 5; encara no me l’heu 
concedida. Hi ha un fumadero de marihuana allà. Ja hi anem aquí. I aquí parla dels 
fumaderos de marihuana i tota la història. Ara acaben de parlar del mateix.  

Vaig demanar també veure la llicència d’obres del número 9. M’heu contestat dient que 
tenien permís per fer moviments de terres. Jo no em queixo de moviments de terres, 
això ja hi era en l’expedient, el que em queixo és que van fer els moviments de terra, 
amb tot el soroll i tota la història, sense comunicar-vos-ho a vosaltres, perquè el dia 
que vaig veure l’expedient els moviments s’havien fet i no hi havia cap document que 
ho haguessin comunicat a vosaltres, com els ho dèieu a la llicència, que amb temps 
suficient comuniquessin el moviment de terres. Havien de moure terres, estava 
l’Ajuntament d’acord, doncs, endavant, amb cuidado i vigilància. Han fet un moviment 
de terres, suposo que els ha sortit alguna font o alguna deu d’aigua, perquè no fa 
gaires dies estava allò inundat a base de bé. Però, bé, té la llicència, el moviment ja és 
fet, estava autoritzat, si van fer-ho abans o després, jo el paper no el vaig veure, de la 
petició. 

Tinc uns amics que tenen familiars a Alemanya, i a Alemanya en els patinets i les 
bicicletes i tal els obliguen casc, assegurança, inclús els fan controls d’alcoholèmia. A 
Munic, a l’Oktober Fest i tal, doncs, n’han multat més d’un. Aquí poder que, ja que hem 
copiat les bicicletes d’Holanda, els aldarulls com els chalecos amarillos de París i tal, 
copiem també la història aquesta: assegurança, casc i controlets. 

També ja he vist en el diari que l’Ajuntament demana el trasllat d’allà la Via Laietana 
de la Policia Nacional. Per mi, són els «piolins». Teniu el meu vot. «Piolins» fora de la 
Via Laietana. 

I, res més, espero que la marihuana del carrer Notariat marxi i que el negoci d’una 
senyora russa que ha de posar en el número 9, que ha de ser joieria i galeria d’art i 
tota la història aquesta, doni vida al carrer Notariat. 

Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Pablo Cons. 

El Sr. Pablo Cons (en nom propi) 

Bona tarda. Bueno, es la primera vez que vengo aquí, no sabía ni cómo hacer, fue 
esto… Bueno, yo tenía como un ruego, pregunta, sugerencia... Y dije, bueno, pues, 
vamos a echarlo. 

Vamos a ver, os puse «Padrón y población real». Hablando con mis amigos, en 
concreto, del Raval, soy del Raval, vivo en el Raval con mis compañeros de piso, era: 
¿cuánta gente vive en el Raval? Entonces, pues, me fui al padrón y dice que no llega 
ni a 50.000 personas que viven en el Raval, ¿no?, y, de hecho, que desde el 2012 al 
2018 se reduce la gente que vive en el Raval. Eso no lo sé, pero que, vamos, 50.000 
personas en el Raval no viven…, eso es que ni de coña; bastantes más, pero muy 
seguro. 



Entonces, la pregunta es esta: si nos creemos estos datos y, entonces, ¿actuamos en 
consecuencia con estos datos? Por experiencia, es decir, de hecho, bueno, pues, si en 
mi piso vivimos seis personas, cero están empadronadas en el Raval. Pero, claro, 
porque es un problema de acceso a vivienda, eso ya son discusiones mayores. Pero 
está lleno, por supuesto, de gente, este barrio, que no está empadronada. 

Y eso, de hecho, pues, todos mis amigos y toda la gente que conozco, ni uno está 
empadronado. Entonces, y hablo de gente de origen español o de Unión Europa, ya 
no entramos si es con problemas de papeleo. Es decir, el número se tiene que 
disparar, pero muy grande. 

Entonces, pregunto si tiene el Ajuntament de Barcelona voluntad real de saber cuánta 
gente vive en el barrio y en el distrito. ¿Cómo se puede hablar de garantizar los 
servicios públicos de todo ámbito –todos– necesarios a la población si no sabemos ni 
siquiera el número real de la gente que vive en él? Y no sé, pues, eso, que hagamos la 
reflexión sobre el padrón, de cómo estamos contando a la gente y cómo hay que 
ajustarlo a la realidad, que para eso es el padrón, para contar la gente que vive aquí. 
Porque si luego pedimos servicios públicos o centros sanitarios, no puede ser lo 
mismo para 50.000 que para 200.000. Pues, posiblemente, ¿no? 

Y, entonces, pregunto si se va a cambiar el protocolo de empadronamiento o de contar 
para ajustarlo realmente a la gente que vive en el barrio.  

I res més. Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Francisco López Tey.  

El Sr. Francisco López Tey (en nom propi) 

Hola, bona nit. Me dic Paco, visc al carrer Robador, número 17, i els tres minuts que 
em toquen estaré callat. 

El president manifesta, davant la demanda de la senyora Rodríguez d’aprofitar 
aquests tres minuts per intervenir, que el senyor López fa això com un acte de protesta 
i demana que li ho respectin. 

Quan falten trenta segons per als tres minuts de silenci, el president demana al senyor 
López si vol aclarir els motius pel qual fa aquest acte de protesta. 

El Sr. Francisco López Tey  

No, el regidor ja ho sap per què és, i molta gent de la sala ja sap per què és. 

El president li dona les gràcies i passa la paraula al regidor. 

El regidor 

Abans de res, David, que has comentat que he fet un tuit mentre estava aquí a 
l’Audiència. És cert, he arribat tard perquè venia de la celebració del seixanta 
aniversari de l’Escola Sant Felip Neri, que han dit, i després m’han demanat…, que 
volien tirar cap amunt un hashtag, aleshores, com que no he tingut temps, heu vist que 
ha vingut la Natàlia a recollir el meu telèfon i ha fet el tuit la Natàlia, després me l’ha 
tornat, l’ha fet ella en el meu nom. Jo no estava fent tuits ni fent res més que escoltar-
vos. I quan miro el telèfon és perquè amb els consellers i amb part de l’equip del 
Districte ens comuniquem, doncs, quan, per exemple, la Dolors em pregunta per 
Notariat, 5, o quan em pregunteu per Carretes, 65, i, aleshores, els tècnics em diuen 



«aquí ja hem anat a inspeccionar», «no hem anat a inspeccionar», «hem fet això», 
«hem fet allò». Per tant, quan miro el mòbil és per veure coses que vosaltres esteu 
dient i el tuit que ha sortit no l’he escrit jo, sinó que me l’ha fet la Natàlia, perquè 
m’havia compromès a fer-ho i, com que hem vingut corrents, no he tingut temps, eh? 
Però jo estic aquí escoltant-vos i no fent altres coses. 

Calixto, refermar el que diu el president, associar un problema a una procedència és 
estigmatitzar, i no creiem que s’hagi de fer. Ja t’ho vaig dir i ho seguirem dient. No cal 
informació que no aporta res en l’explicació que estiguem donant. 

D’altra banda, els cartells. Els cartells, com que he vist que hi ha alguna llengua que 
no coneixes, estan en català, tagal, urdú i àrab. I estan fets d’aquesta manera perquè 
el 50 per cent de la població del Gòtic, en aquest cas, o el 46,5 de la població de Ciutat 
Vella no ha nascut a Ciutat Vella, ha nascut a altres llocs, i nosaltres tenim una prioritat 
que és la d’enfortir i fer que la màxima gent del districte pugui venir a participar en tots 
i cadascun dels òrgans de participació i de govern. I escriurem els cartells en les 
llengües en què ens hem de dirigir i que ens puguin llegir més persones perquè 
vinguin als òrgans. Aleshores, el que hem de fer és això: obrir els òrgans al màxim 
nombre de persones possibles. I creiem que amb aquestes quatre llengües ens estem 
adreçant a moltíssima gent, que, de totes maneres, malauradament, segueix sense 
venir.  

Per tant, com que encara no els interpel·lem prou i hem de fer moltes més coses per 
interpel·lar-los, ho seguirem fent, perquè creiem que és la nostra obligació, i més en el 
districte més ric i més divers de la ciutat. 

Els captadors, tens raó, ho hem parlat moltes vegades, tenim un problema amb el 
negoci de la droga a Ciutat Vella, sens dubte, i els captadors és una de les puntes de 
llança, que, a més a més, són molt visibles, molt molestos, i tots sabem què és el que 
fan. La dificultat que la policia pugui perseguir-los està –i ho hem explicat moltes 
vegades– que són persones que condueixen cap a, segurament, les cannàbiques o 
altres llocs, però que ells a sobre seu no porten absolutament res. Per tant, les 
intervencions policials que s’han de fer per poder agafar aquestes persones cometent 
un acte il·lícit són molt complexes i representen seguiment de diverses patrulles de 
Guàrdia Urbana o de Mossos, que ho fan, i de tant en tant es fan com operacions 
especials –no sé si es diu així, però les fan–, operacions específiques sobre els 
captadors que porten a les cannàbiques o a altres llocs. Se n’han detingut… Ara 
recordo una que se’n van detenir setze o disset. Aquest estiu també se n’han fet. Bé, 
es van fent detencions, però es fan quan es pot demostrar que cometen un acte 
il·legal. Pel senzill fet d’oferir-te res, això no és un acte il·legal; i l’acte il·legal està en el 
tràfic. Per tant, es requereix un seguiment complex i que representa molts recursos per 
poder-ho fer. Això, bé, doncs, Guàrdia Urbana i Mossos, que estan aquí, segur que 
t’ho explicarien molt millor, i jo ho he explicat amb les meves paraules. Sí, sí, sabem i 
estem d’acord que és un dels problemes que tenim al districte i, per això, la policia 
està veient com pot fer-hi front i ho està fent. 

David, t’he contestat allò del tuit; espero que em creguis, és veritat. És el primer tuit 
que em fa una persona que no soc jo amb el meu telèfon, que és la Natàlia, perquè 
sempre ho faig jo. Per tant, quan m’escriviu i em citeu, jo us llegeixo tots també, no és 
que ho faci una altra persona, ho faig jo. Però, en aquest cas, ho ha fet ella.  

I, bé, doncs, sabem els problemes que hi ha…, també en l’altra Audiència ja van venir 
persones de Nou de la Rambla a comentar-nos el tema dels contenidors. S’està mirant 
a nivell tècnic, però realment és un trencaclosques complicat. Jo espero que puguem 
trobar una solució i que en algun moment la puguem fer pública, o que la veieu. 



I, efectivament, tu que vius al carrer Lancaster, és cert que hi ha problemes que són 
recurrents i hi ha problemes que l’Administració pública fem molts esforços per intentar 
solucionar-los, però de vegades no arribem a tot arreu. L’Administració pública, 
malauradament, no és infal·lible, no arriba absolutament a tot arreu, però sí que hi ha 
la voluntat de conèixer tots els problemes i veure com tots i cadascun d’ells podem 
enfocar-los i podem posar-hi fi. I esperem que, en el teu carrer i en el carrer Lancaster, 
bé, que has vingut per altres coses, però també per això, puguem fer coses. Per tant, 
hi estem treballant, ja vam estar treballant en el mandat passat, i a veure si en podem 
fer més. 

Pablo, és cert, no tothom s’empadrona. En el mandat passat, es va flexibilitzar en el 
sentit d’afavorir l’empadronament a les persones sense domicili fix, d’acord? Per tant, 
aquesta és una de les millores o de les modificacions que vam implementar. I després 
també les persones que no tenen la seva situació administrativa regularitzada també 
es poden empadronar a la ciutat, amb domicili fix o sense domicili fix. Però, sens 
dubte, nosaltres treballaríem molt millor, a nivell de recursos i a nivell de poder calcular 
recursos, amb el cens real, de la mateixa manera que el Districte de Ciutat Vella també 
reclamem, i ens reclamem, diguem-ne, a nosaltres mateixos, a l’Ajuntament tenir en 
compte no només totes les persones que no estan empadronades, sinó per a molts 
dels serveis que tenim totes les persones que passen cada dia pel districte, no?, que 
és el districte que rep més visites i, en canvi, tots els recursos municipals no estan tan 
dimensionats per a totes les persones de pas, que estan un, dos, tres dies o una 
setmana. A nosaltres, com a Districte, ens agradaria que els recursos municipals 
estiguessin dimensionats també per a totes les persones que ens visiten i que estem 
encantats de rebre, però que hauríem de tenir més recursos per poder fer front a 
algunes de les conseqüències de rebre tanta gent. Potser estaria bé que en rebéssim 
menys, eh?, també, d’aquests visitants. Persones a viure no, però a visitar-nos potser 
ens podríem moderar una mica. 

I, Paco, respecto el teu silenci. Respecta també que no et contesti, perquè no m’has dit 
res. I dir-te, doncs, això, que sabem quins són els problemes del teu carrer i del teu 
edifici i que hi seguim treballant. 

Dolors, gràcies pel suport que has fet en l’última intervenció, t’ho agraeixo molt. Sabia 
que estaries d’acord amb mi. El bassal de Ramelleres, és veritat, de fet, els del cafè 
m’ho diuen sovint, i es passa a netejar l’embornal, normalment quan vaig a comprar 
cafè m’ho diuen i ho recordem. Bé, doncs, és qüestió de tenir-ho present. 

És cert que el negoci de la droga és un dels negocis en voga arreu del món i que 
Barcelona és una ciutat situada a nivell internacional. És un dels nostres màxims 
problemes, sens dubte. És un problema que, des del municipi, podem fer poc, malgrat 
que t’asseguro que des del Districte de Ciutat Vella estem fent moltíssim i sobretot, en 
aquest cas, la Guàrdia Urbana amb col·laboració amb Mossos. Però el tràfic de 
drogues no és competència municipal, sinó que, a casa nostra, és competència 
autonòmica. De la mateixa manera que dic que les administracions estaria molt bé 
treballar junts per a habitatge i per a dependència, per a desigualtats, per a educació, 
per a moltes coses, la col·laboració entre Guàrdia Urbana i Mossos a Ciutat Vella 
funciona molt bé, estan treballant junts des de fa molts anys i coordinant-se, i la 
demostració són les macrooperacions que hi ha hagut, sobretot al Raval, i després les 
operacions puntuals a altres llocs, que això segueix i seguirà d’aquesta manera, 
doncs, això és segur, no? Això no queda cap dubte. 

I respecte a les obres, doncs, Llicències i Inspecció, estan al cas. I respecte a la 
cannàbica, s’hi està al damunt per poder actuar al més ràpid possible. Ho sabem.    



El president agraeix la intervenció del regidor i obre el torn de rèplica, d’un minut, per 
a les persones que en vulguin fer ús.  

El Sr. Calixto Sobrado 

A veure, o jo no m’he explicat bé o tu no ho has entès bé o has volgut canviar-ho en la 
resposta. Jo no he dit en cap moment que es treguin tots aquests idiomes, que em 
sembla perfecte. Jo dic que per què no es posa el castellà. Simplement això. I, a més 
a més, després no us queixeu que a Madrid o tot allò i totes les Espanyes que estan 
aquí… Però és que és això. No els doneu armes per a tot això. Perquè això és… 
Quantes persones parlen castellà al Gòtic, per exemple? Home, no les discrimineu, si 
us plau. Que hi ha gent que es queixa. És que em sembla que vosaltres no enteneu… 
O sigui, enteneu una part, però no enteneu l’altra. I, en això, un jutge a veure a qui li 
donaria la raó –a veure a qui li donaria la raó.  

Jo no estic dient en cap moment que no es posi en àrab, en francès o en anglès, que 
també italià, que hi ha molts italians, que també el podíeu posar. Jo no estic dient que 
no es posi això. Jo estic dient que esteu discriminat una part, que se m’ha queixat la 
gent. I si tu ho prens d’una altra manera, doncs, pitjor. Jo no… 

I, després, ja l’última, a la plaça de Joaquim Xirau és que allà és un aparcament, des 
que heu decidit arranjar la plaça de Sant Miquel, doncs, els cotxes, clar, lògicament 
han de fer la seva faena. Allà, a les onze del migdia, no pots passar. 

Gràcies. 

El Sr. David Rodríguez 

Bé, el tema tuit queda clar. Només comentar, com pot ser que triguem dos mesos a 
tenir una cita del carrer Lancaster per parlar amb vostè? Que s’ha trigat més de dos 
mesos. 

Un altre tema seria que no entenc…, bé, si hi ha una política de neteja del barri, per 
què hi han matalassos amb xinxes. Bé, a Lancaster ens hem trobat matalassos amb 
xinxes també. I, bé, em sembla molt bé tot el que ha comentat, però és que em 
recorda l’última reunió, que jo no hi vaig ser, hi van ser uns altres veïns, i l’únic que es 
va guanyar és posar més potència a les bombetes del carrer. No ho sé, no estem 
demanant que s’asfalti, que ens poseu arbres, que us deixeu aquí una milionada a 
arreglar el carrer, sinó arreglar una miqueta la situació. 

I el tema camions és un tema que s’ha d’aclarir, perquè…, jo només demano un 
pàrquing, si aparco al pas de vianants, tinc una multa; els camions no passa res. Jo he 
trucat a la Guàrdia Urbana i ha sigut un…, no ha vingut ningú en vint minuts, quan la 
Guàrdia Urbana la tinc a cinquanta metres. Jo no he dit que vingui una persona 
caminant per multar, però si jo truco i ningú ve… I estaria bé veure guàrdia urbans i 
mossos d’esquadra caminant pel carrer, perquè, si no, no t’assabentes del que passa 
al barri. Si tu vas amb el teu cotxe, la teva moto, no t’assabentes del que passa al 
barri. I, això, estaria bé que caminessin una miqueta més. 

Gràcies. 

La Sra. Dolors Font 

Això de Ramelleres i Elisabets, a part que poseu l’embornal, és que el terra fa clot. 
Parlant d’embornals, Pintor Fortuny, Doctor Dou, alguna cosa hi ha que, quan plou, 



allà es fan uns bassals i sobretot em sembla que és després de Doctor Dou a Pintor 
Fortuny, per baixar al pas de vianants, t’has de mullar els peus, quan plou. 

Amb el que heu dit d’aquesta gent que acompanyen, inclús en els del carrer Notariat, a 
les cannàbiques, no se’ls pot agafar perquè no porten la droga al damunt. Però i per la 
cosa laboral? Treballen per a una gent, que possiblement no estan inclosos en nòmina 
ni tampoc tenen el carnet d’autònom. Poder podríeu agafar-los per aquí. 

Gràcies. 

El Sr. Pablo Cons 

A ver, lo del domicilio no fijo es una opción, creo que está funcionando poco, tendréis 
mejor vosotros los datos. Y, además, bueno, sitúa a todos en el Gòtic solamente, 
aunque digas «no, en el Raval», no, pero es un código postal y estás al Gòtic. Y creo 
que es muy poquito. Es decir, está funcionando… Entiendo que se hace… No es una 
bronca. Es decir, me refiero... Sí que es la idea, pero no está funcionando. Entonces, 
cuando las cosas no funcionan, hay que probar otras. Y os toca a vosotros darle al 
cerebro para ver cómo, porque está siendo claramente insuficiente. Y que se haga un 
proceso, que para aportar ideas yo estoy también, lo que haga falta. 

El Sr. Francisco López Tey 

Aquest minut també estaré callat pels sis anys que estic venint aquí i no m’heu fotut 
res. 

El president, després del minut de silenci, agraeix les intervencions i dona de nou la 
paraula al regidor. 

El regidor 

Calixto, dius que discriminem una llengua i tu mateix deies que hi ha, per exemple, 
moltíssimes persones d’origen italià al Gòtic, i no hi estem posant la seva llengua i, per 
això, no els estem discriminant. És que pensem que ens podem dirigir a ells i els 
podem interpel·lar en alguna de les quatre llengües que hem posat en el cartell. Al 
cartell no n’hi caben més, ens agradaria poder-ne posar moltíssimes més, no pot ser, 
ho hem mirat i no hi cap. Però per no posar una llengua, com, per exemple, l’italià, la 
que parlen efectivament moltes persones del Gòtic, no és que estiguem discriminant 
les persones que parlen italià, de la mateixa manera que no creiem estar discriminant 
les persones castellanoparlants, que és una llengua cooficial, segons l’Estatut 
d’autonomia, només faltaria, i que, a més a més, vosaltres us expresseu com voleu i jo 
també us puc contestar en castellà. I, a més a més, tot està fet d’acord amb Serveis 
Jurídics de l’Ajuntament per fer-ho correctament amb les normatives que regeix 
l’Ajuntament. Per no ser-hi no vol dir que estiguem discriminant, vol dir que 
interpel·lem d’una altra manera, o amb una altra llengua. 

David, si ara tu demanes una reunió amb mi, et donaran hora per al febrer. És cert, i 
em sap molt de greu, però és així, perquè no tinc hores. De fet, avui he arribat tard, 
perquè he hagut d’anar a un altre lloc, i així anem. Des de fa tres setmanes publico 
cada dilluns al migdia una part de la meva agenda pública, perquè després hi ha 
reunions internes que no les poso o d’altres de persones que no volen que constin 
públicament, i coses que passen entremig que no ens esperem i que provoquen que la 
meva agenda estigui plena. Però si avui la demanessis, et donarien una hora al febrer. 
No és que no vulgui, si hi hagués més hores al dia, sí que ho faria, però t’asseguro que 
no pot ser. 



I respecte a veure guàrdia urbana caminant, tu saps el projecte, que ja és una realitat, 
de la policia de barri, que existeix i que jo no sé si teniu contacte amb ella o no, però 
potser també estaria bé que hi tinguéssiu contacte. I la despesa en recollida 
d’embalums i la despesa en neteja que s’està fent al districte de Ciutat Vella duplica la 
de qualsevol i triplica la de qualsevol altre districte. S’està fent molt en neteja, hem de 
fer més i també hem de fer més campanyes. Ens comprometem a fer-ho i a seguir-les 
fent. 

Pablo, vale, le damos al cerebro; això seria més de drets de ciutadania o de drets 
socials. Si nosaltres hi podem contribuir i tu també, o tens suggeriments, ens els fan 
arribar com sigui. És clar que estem d’acord i que, per això, haurem de seguir-hi 
treballant. 

El president, a petició de dues persones del públic, consulta als membres de 
l’Audiència Pública si s’hi pot intervenir sense haver-ho demanat prèviament, atès que 
és una excepcionalitat a la norma. Comunica que tots els membres hi estan d’acord i 
que aquestes dues intervencions sol·licitades ara es faran al final de totes les 
intervencions.     

Tot seguit, dona la paraula al senyor Bernardo De Barros. 

El Sr. Bernardo de Barros (en nom propi) 

Bona nit a tothom. Perdoneu-me per parlar en castellà, el català és la llengua del meu 
besavi i com a immigrant nascut a Brasil, a Sao Paolo, el castellà ha sigut la meva 
llengua materna. Con lo cual, sin ánimos de ofender a nadie, me dirigiré en castellano 
a todos vosotros, porque he venido esta noche a hablar con vosotros, no con el 
Ayuntamiento. 

Antes de ello, quisiera celebrar el esfuerzo de la Administración anterior en lo tocante 
a las políticas del arte callejero y también de las actuaciones musicales. Desde hace 
veinte años, precisamente desde el año 2001, nosotros en Barcelona –yo en aquel 
momento era un joven que llegaba a trabajar en una ciudad como bailador de 
flamenco– teníamos un ambiente mucho más creativo. Y, por alguna razón, todo eso 
se vino cambiando. Una de estas razones ha sido la presión de los vecinos. Barcelona 
parece ser que, en el año 2001, 2002, 2003, estaba sufriendo tanto como sufre hoy 
respecto a la gentrificación. Y muchos de los hijos de la ciudad que estudiaban en la 
Escuela Superior de Música y pagaban sus alquileres bailando en la calle o tocando 
en la calle, o pagaban sus hipotecas, pudieron realmente hacerlo, porque la 
mentalidad moderna europea era propicia a ello. 

Bueno, en estos veinte años, personas han sido multadas; las fuerzas policiales han 
debido de consagrar las normativas, porque están desajustadas a las nuevas leyes de 
derechos humanos ratificadas en la Corte de Estrasburgo, si no me equivoco, de la 
Convención de Derechos Humanos de la Unión Europea. El artículo número 10 y el 
número 19 expresan la libertad de reunión y la libertad de expresión y resaltan como 
estas libertades expresan nuestra capacidad democrática y apuntan a que, a través de 
la danza, de la música, del teatro, en espacios públicos, nosotros ejercemos esta 
capacidad democrática. 

Bueno, teníamos en el pasado, tanto en Brasil como en España, la famosa «educación 
moral y cívica». Y en la Administración pasada, el Ayuntamiento ha tratado de poner 
agents cívics en la calle. Yo he celebrado eso cuando lo he visto. Yo he estado 
viviendo en Suiza y había vuelto por mis hijas, y he visto a esa gente trabajando, yo 
digo «qué bien», ahora nuestros chicos armados, la Guardia Urbana, podrán tener sus 



espaldas más aligeradas de tantas llamadas que tienen para ir a atender a aquel 
guitarrista que está tocando allá con el volumen tan alto. 

Y esto es importante, vecinos, ciudadanos de Barcelona, que nosotros estemos 
atentos. Diversas ocasiones son en las que mal utilizamos los recursos de seguridad 
pública dispuestos para nosotros. En muchas ocasiones una vecina que tiene sus 
problemas, que no tiene su casa insonorizada…, le permite llamar al Ayuntamiento 
cuando no su falta de acondicionamiento térmico.  

La intervención es que vengo a anunciar al Ayuntamiento y a mis vecinos de que, a 
partir del mes de enero, yo, Bernardo de Barros Gonçalves de Sousa Siciliani, 
exmaestro en dos de las escuelas brasileñas que firman diplomas superiores de 
danza, bailarín de los Ojos de Brujo, el primer bailarín brasileño integrado en una 
compañía de danza en España, empresario hoy y bailador callejero, seguiré bailando 
de diez de la mañana a diez de la noche los quince o veinte minutos que me den, 
porque allí estaré haciendo valer los míos y los de otros músicos derechos de 
expresión y de reunión. 

Pediré a los vecinos que simpaticen más con estas personas y que en la plaza Sant 
Felip Neri no le tiren merda al músic del carrer, ni tampoco que los cuatro policías que 
están ahí llenos de curro por los carteristas tengan que ir a hablar con Marina, que 
canta opera; ella tiene dos hijas, ella paga su alquiler de esta manera. 

Entonces, a partir de este mes de enero, vamos a lanzar [#1.39.45Tubas de Tour], que 
será una plataforma donde todos podrán quejarse y, sobre todo, dialogar. Está 
faltando que el vecino vaya y diga… 

Yo estoy con vosotros y amo a esta ciudad, y amo a la gente. Yo bailo para la gente y 
entiendo que todos hacen lo mismo. Necesitamos dialogar más. Hay que fomentar el 
arte en nuestra ciudad, hay que fomentar la música, hay que fomentar la juventud, y, 
algunas veces, la juventud trae nuevas ideas. Chocan con nosotros, pero significan un 
progreso. Y eso viene faltando en nuestra ciudad en los últimos veinte años. No es 
culpa del Ayuntamiento, no es culpa de las fuerzas de policía. Está todo el mundo en 
la misma. Hay gente allá fuera donde…, un duro tremendo. Está faltando diálogo, por 
favor. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Joan Carles Gascon. 

El Sr. Joan Carles Gascon (en nom propi) 

Bona tarda. A veure, vinc per un tema bastant recurrent. Em sembla que tu eres el 
regidor de barri del Casc Antic, i és qüestió dels sorolls i els aldarulls a les nits al Born i 
als seus voltants. 

Estem ja fins al capdamunt –fins al capdamunt. És un problema molt greu –molt greu. I 
ara vosaltres menysteniu aquest problema. És un problema de salut pública, i el 
menysteniu. I una solució, que jo no sé quantes vegades us he dit que hauria de ser i 
que no feu ni cas, és els horaris comercials i de restauració. La restauració, fins a les 
onze, dia laborable o dia festiu o vigília de festiu. I els comerços, a les vuit. I així 
evitaríem els problemes de seguretat, la gent al carrer a les nits i podríem dormir 
tranquils –podríem dormir tranquils– al barri. Perquè estem fins al capdamunt, de 
veritat, eh? 

Vas dir que em contestaries, que m’enviaries un correu, per tot el plec de denúncies i 
queixes i cartes i escrits. No em vas enviar res. Jo he continuat fent queixes. Jo no sé 



per què serveix ni això ni les propostes ciutadanes, això de la participació ciutadana, ni 
la bústia de queixes d’Internet, l’oficina virtual, no sé per què serveix, perquè la majoria 
de les vegades fas una queixa…, o no es llegeixen la queixa o és que no acabo 
d’entendre el problema que hi ha. Perquè o no te la contesten o contesten una altra 
cosa del que has demanat. Jo és que, de veritat, no entenc… 

I, bé, els sorolls, i jo no sé per què no feu, doncs…, això dels horaris és el principal, és 
el bàsic. Però per què no obligueu a posar cartells oficials que no facin sorolls a la 
sortida dels locals, dels horaris reals, de veritat, oficials, cartells oficials dient i explicant 
a la gent quins horaris són reals, perquè, bé, els horaris… Jo no ho sé, però un bar 
fàcilment a les tres de la matinada tanca, i després recollir les taules, perquè, clar, com 
han de posar les taules a la gent que està a dins del local prenent copes, fins a les 
quatre no treuen les taules i les cadires, arrosseguen les piles de cadires i taules. Això 
és un problema que, bé, és… 

I després que truques a la Guàrdia Urbana…, i dues vegades –ja dues vegades–, hi he 
trucat una altra vegada més, però, vaig trucar a la una, o a quarts d’una, i em van 
tornar a trucar a les quatre de la matinada a mi, a les quatre de la matinada!, dient si 
s’havia acabat el problema del soroll al carrer. I jo dic: «Però vostè s’està fotent de mi 
o què? S’està fotent de mi?» I encara es va emprenyar, que diu: «Home, és que estem 
desbordats.» Estan desbordats pel problema dels horaris, perquè la gent està al carrer 
i està de marxa. Al meu carrer, tothom va cap al Born, i van processons de turistes, 
manades de turistes, i, vinga, festa. Però no deu, ni quinze, trenta, quaranta, 
cinquanta. 

Gràcies. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Pablo Gómez Medina. 

El Sr. Pablo Gómez Medina (en nom propi) 

Hola, buenas noches. A ver, mi petición está sobre la plaza Salvador Seguí, que está 
próxima a inaugurarse los nuevos juegos, pero los vecinos seguimos teniendo los 
mismos problemas que teníamos de falta de luminosidad, o sea falta de luz en la 
plaza, que te expusimos no hace mucho. Han podado un par de árboles que inciden 
directamente sobre los juegos, pero los otros que hay alrededor no solamente no se 
han podado, y lo cual crea una zona de sombras que de noche da cierto yuyu pasar 
por allí, una zona en la que ha habido varios apuñalamientos en el último año. Y, por lo 
tanto, os pediría, por favor, que a los vecinos nos hagáis un poco de caso en ese 
tema. 

Lo segundo es que la plaza se está convirtiendo en un pipi-can, y ahora la zona de 
juegos, también, porque es continuación de la misma arena y la gente tiene los perros 
sueltos continuamente sin que nadie les diga lo contrario, y los perros ya están 
empezando a subirse en los nuevos juegos y mearse en los nuevos juegos. Eso lo 
estamos contemplando ya en estos días, porque los perros pasan por las vallas que 
ahora son de obra provisionales; el día que esas vallas se quiten, el tema de los 
juegos, teniendo en cuenta que se han de arrastrar niños jugando en ellos, sobre todo 
habrá que tenerlo muy en cuenta. Pero es algo que está ocurriendo ya hoy, yo ya veo 
perros que vienen y se suben en lo alto de los juegos y se mean, tranquilamente, con 
el dueño con su correíta en la mano viéndolos. Y tenéis que tomar alguna medida en 
ese aspecto. 

En el de los árboles, por favor, hacer algo, han podado dos árboles, pero quedan dos 
acacias grandísimas que tapan toda la luz de la farola principal que hay. Y aquello, 



cuando cierran los bares, da un poco de miedo pasar, porque ves gente… Bueno, el 
otro día había un loco tirándonos piedras, que ya os lo contamos, a los balcones y que 
era muy difícil identificarle porque estaba en una zona de sombra totalmente, que se la 
dan los árboles. 

Nada más. Muchas gracias. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Fernando Alonso. 

El Sr. Fernando Alonso (en nom propi) 

Bona tarda. Básicamente es por el tema del cuidado y el mantenimiento de los 
espacios públicos del Gótico. Soy vecino y, bueno, lo recorro y lo disfruto muchísimo, 
pero veo que hay algunas ineficiencias. Algo que me llama la atención es, por ejemplo, 
la fuente de Neptuno, la fuente que está en la plaza de la Mercè: hace más de año y 
medio que está sin funcionar. Sé que ha habido cantidad de problemas, se inundó la 
cámara de máquinas dos veces, se cambió esto, se cambió aquello, el contador 
eléctrico no daba cometida…, cincuenta mil cosas. Un año y medio estamos con esta 
puta fuente –perdón la palabra–, pero es la plaza más representativa. Ya nos 
tragamos dos fiestas de la Mercè sin la fuente funcionando, con toda una valla 
alrededor que da asco, parece tercermundista total. 

Resulta ser que hace algo como tres semanas, después de haber impermeabilizado el 
interior de la fuente dos veces con poliurea, porque parece que se pinchaba, no sé 
qué, esto a principios de la primavera, decidieron que todo este revestimiento 
impermeabilizante del interior de poliurea había que retirarlo y están arrancando la 
piedra, la piedra natural, que reviste el interior de la piscina. Empezaron hace unos 
diez días a retirarlo. Retiraron la mitad de la piedra, que es una piedra gruesísima, de 
cuatro o cinco centímetros de grosor, dejaron el trabajo a mitad, se han ido. Es decir, 
hace algo más de diez días que es otra vez un abandono y una vergüenza, porque 
esta piscina se ha convertido en un vertedero de todo: latas…, los lateros del barrio 
que no paran, que, bueno, de todo. 

Y el otro tema, en cuanto a espacio público, es la plaza de Medinaceli. Es una plaza 
que hace algo más de tres años me queje porque había una cantidad de faltante de 
árboles. Hoy en día, hay alcorques vacíos por once árboles. La plaza cuenta con 
veintiocho alcorques, es decir, la mitad de los árboles no existen. Y hace unos dos 
años atrás, luego de mis quejas, replantaron algunos plátanos, son árboles de esta 
especie de plátano, que hay algunos muy adultos, pero los jovencitos no se 
mantuvieron. Entonces, esos jovencitos que se plantaron hace dos años, cuando era 
la temporada de plantación, como me dijeron, se secaron todos, ¿por qué? Porque no 
hubo mantenimiento. Entonces, estamos otra vez en lo mismo. ¿Cuál es la 
coordinación, el mantenimiento? ¿Cuál es el criterio para algo que cuesta tanto a la 
ciudadanía como plantar árboles y que tanto hace falta en el Gótico?, porque verde sí 
es algo que falta, es algo que creo que lo sabemos todos. 

Entonces, por favor, si plantamos once árboles, o tres, o los que hayan sido hace dos 
años, que alguien venga a regarlos o, si no, pídanlo ustedes a los vecinos, que 
ustedes no pueden hacerlo y lo hacemos nosotros. Pero da pena ver como un árbol, 
que tanta falta hace en el barrio, se seque. Y ahora estamos, dos años después, 
parece ser que ayer y hoy iban a hacer el mantenimiento del verde en la plaza, han 
colgado carteles por todos lados y no ha pasado a naranja… Yo creo que van a hacer 
una simple poda, pero esos once alcorques quedarán vacíos. 



Y lo otro es el tema de la limpieza, y ya acabo. Los contenedores que están en la 
misma plaza de Medinaceli dan asco, mañana, tarde y noche. Sé que el Ayuntamiento 
hace lo imposible, porque pasan los camiones creo que cinco veces por día a recoger 
vidrio, plástico, cartón y todo lo que la gente deja alrededor. Pero lo mismo ocurre con 
los contenedores que están en Josep Anselm Clavé, número 2, justo donde está el 
pasaje de la Paz. Esos contenedores es un juntadero de mugre impresionante, y 
básicamente es la conducta incivilizada de la gente que tiene comercios en el barrio, 
porque son ellos básicamente, los restaurantes, los comercios, que vienen a cualquier 
hora a dejar la basura alrededor de los contenedores que solamente sirven para 
reciclar plástico, vidrio y papel. Pero parecen no entenderlo.  

Sería bueno que el Ayuntamiento también haga algo con eso. 

Gracias. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Xavier Doiz. 

El Sr. Xavier Doiz (en nom propi) 

Hola, bona nit. Mira, yo venía hablar porque soy vecino de la calle Rull y en mi calle 
todas las noches hay lateros que venden droga también, todas las noches se convierte 
en un baño público, porque mean en mi portal y en todos los de al lado. Entonces, 
quería pedir que, por favor, hagan algo, porque si están todas las noches ahí, creo que 
lo debe de saber la policía municipal, la Guardia Urbana. 

Aparte de eso, también, he visto que hay un proyecto de cerrar las discotecas del Port 
Olímpic. No sé si han evaluado el impacto que puede tener esto en Ciutat Vella de 
afluencia de turistas que van todos los días allá. 

Y luego, aparte, quería hablar también de movilidad, ¿vale? He visto el proyecto de la 
Rambla, yo me muevo en bici, y el proyecto de reforma de la Rambla creo que quieren 
hacerlo todo sobre un mismo rasante y que no plantea –no sé si es así– un carril bici. 
Y creo que deberían… O sea, las únicas dos vías rápidas que hay en el Gótico para ir 
en bici son la Via Laietana y las Ramblas, y creo que deberían tenerlo en cuenta. Y 
también otro carril bici hasta la Barceloneta. 

Luego, también quería comentar de la zona de bajas emisiones, esto afecta también a 
los vecinos. O sea, yo si tengo un coche que es anterior a 2005 diésel, ¿no lo voy a 
poder usar a partir de enero? 

Gracias. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al regidor. 

El regidor 

Bernardo, en el mandato pasado si inició una nueva normativa de músicos de calle. 
Esta normativa –somos en parte del mismo equipo de gobierno– está pendiente y está 
ya prácticamente lista para salir, esperemos que cuanto antes, se estuvo trabajando 
mucho en el mandato pasado. 

Pero me parece que tú bailas, ¿no? A mí me parece, quizás me equivoco, ¿eh?, que 
te he visto bailar flamenco en Cucurulla, ¿puede ser?, en la plaza Cucurulla… Ah, 
també, sí, a Cucurulla, a la plaça de la Catedral, no? Doncs, jo t’he vist a Cucurulla, 
t’he vist a la plaça de la Catedral i segurament també t’he vist a Garriga i Bachs. 



I, sí, és veritat que hi ha veïns i veïnes que no poden condicionar les seves cases per 
al soroll. Això no vol dir que, quan toquem, ja sigui amb llicència o sense llicència, o 
posem música o el que sigui, intentem respectar si hi ha veïns que no tenen les 
finestres adequades o si no poden tenir unes finestres que els ajudin a frenar el soroll 
que els entra. Per tant, si fem segons quines coses al carrer amb la música forta… Jo 
no sé si eres tu, jo he vist una persona ballant flamenc a la plaça Cucurulla o a la 
Catedral i el primer que em ve al cap, a part de com de bé que balla, és, caram, que 
forta que té la música i els talons com sonen. Aleshores, el que dic és que no tothom 
pot condicionar casa seva per fer front al soroll i que aquells que actueu al carrer 
penso que sou també corresponsables de pensar què és allò que molesta menys els 
veïns. No sé si ets tu o és una altra persona, però faig aquí la crida que qui es posi al 
carrer que sigui sensible pel soroll que pot provocar a dins de les cases dels veïns, 
que no és menor. 

I la normativa a què feies referència ha de sortir en breu. 

Joan Carles, és cert, vam dir de quedar. Em sembla que en vam parlar amb la tècnica 
de barri perquè ho fes. Jo, finalment, era a finals del mandat i és cert que no ho vaig 
fer. En tot cas, com que tenim el teu contacte, ho reprenem i quedem.  

De totes maneres, els horaris comercials, jo aquí no sé si m’equivoco o fico la pota, 
però, diguem-ne, primer, el Districte no els pot regular i, segon, els que pot regular 
l’Ajuntament ho ha de fer en consens amb els partits polítics. Per tant, és com bastant 
complicat arribar a consensos en segons quines coses. 

El mandat passat es va fer la normativa de terrasses i no hi ha previsió de modificar-la. 

Quant als cartells, tens raó, hi ha la campanya del silenci i molts dels establiments 
pengen els cartells de silenci. De fet, l’estiu passat, abans de l’estiu, els agents cívics 
passen per cadascun dels bars i dels restaurants explicant la campanya, l’hora que 
han de plegar, com ho han de fer amb les terrasses, etcètera. I, després, doncs, durant 
aquest estiu, per exemple, hi va haver una campanya d’inspeccions en tots els locals i 
sobretot en totes les terrasses de Ciutat Vella. Però és cert que tenim un problema, és 
cert que on vius, que em sembla que és Allada Vermell o pel darrere, no?, és 
problemàtic pel model –jo entenc que és pel model– econòmic que hi ha, que està 
basat en l’oci nocturn. I aquesta és una de les coses que, en el Pla d’usos passat, vam 
intentar frenar, però és cert que el Pla d’usos frena a futur i mai frena a passat. Si a mi 
em preguntes, jo penso que hi ha massa bars, massa restaurants i massa locals per 
sortir, malgrat que també surto i també vaig a restaurants i també vaig a prendre copes 
al barri, que també hi visc. Però sí que crec que segurament n’hi hauria d’haver 
menys. 

I respecte a la Guàrdia Urbana, bé, la Guàrdia Urbana és cert que no arriba a tot arreu. 
I jo he dit en diverses ocasions que crec que està infradimensionada per la nit per les 
problemàtiques que hi ha sobretot relacionades amb els veïns. I, bé, doncs, que et 
truquin a les quatre de la matinada em sembla…, no sé si és procediment, però, en tot 
cas, potser el procediment s’ha de revisar. Si ha passat alguna vegada, demano 
disculpes perquè no crec que s’hagi de fer. Com que la Guàrdia Urbana també hi està 
present, segurament que pren nota per si s’ha fet alguna cosa malament, que no ho 
sé. 

Pablo, d’acord, falta llum, els arbres, prenem nota i ho passem a il·luminació i ho 
passem a Parc i Jardins, perquè ho sàpiga i actuï. I respecte a la plaça, doncs, si els 
gossos pugen a pixar-se als jocs infantils, haurem de fer una neteja abans de treure 
les tanques i haurem de posar senyalitzacions o el que sigui, eh? I aquí haurem de 



veure com ho fem perquè la plaça funcioni i no generi problemes, que això també ho 
tenim al cap. 

Fernando, no sé què dir-te respecte a la font de la plaça de la Mercè. En tot cas, 
Serveis Tècnics anem a mirar-ho, prenem nota i fem seguiment del tema. No sé què 
contestar-te. 

I respecte a Duc de Medinaceli i els plàtans, ho traslladem a Parcs i Jardins perquè 
faci la feina que ha de fer, i si planta arbres, la gràcia està que no es morin. Jo no ho 
entenc, perquè els primers interessats que les plantes visquin és Parcs i Jardins; vull 
dir que tenen un interès i que són professionals del tema. 

Quant als contenidors, doncs, sí, haurem de fer campanyes, haurem de seguir fent 
campanyes amb idiomes diversos, a les entrades de les cases, a dins de les cases. Ho 
reforçarem, si cal, però tenim moltes campanyes que ja hem fet durant anys. 

Xavier, sabem això de Rull. En tot cas, la Guàrdia Urbana també està aquí prenent 
notes. Sabem la botiga de vehicles de mobilitat personal i d’altres coses. Nosaltres 
creiem que s’ha de canviar el model d’oci nocturn de la ciutat, perquè d’oci nocturn n’hi 
ha d’haver, però segurament no d’aquestes característiques. I les discoteques del front 
marítim creiem que són algunes de les que no compleixen amb el model d’oci que a 
nosaltres ens agradaria, que hauria de ser un model d’oci responsable, responsable 
sobretot amb el veïnat. 

Aleshores, bé, doncs, el tancament de les discoteques del front marítim segueix en 
peu; nosaltres ho seguim negociant. Veiem si, quan hi hagi govern de l’Estat, ho 
podem seguir treballant i aspirem a fer-ho, eh? 

No s’està plantejant una reforma de la Rambla en què tot sigui plataforma única, sinó 
que hi ha tres grans places, ja tens tres grans moments en què la Rambla es fa més…, 
diguem que «rebossa» la Rambla i va cap a la Virreina o cap al Liceu i cap a l’altra 
banda. Però no és tot el recorregut. I no hi ha carril bici a la Rambla perquè, en 
principi, el que hi ha d’haver és una circulació ja de per si pacificada en la qual veïns i 
servei públic puguin conviure també amb les bicicletes. Per això no hi ha un carril bici 
específic, sinó que és compartit, a diferència del que creiem que hi ha d’haver a la Via 
Laietana. Que aquí sí que apostaríem perquè hi ha d’haver carril bici de pujada i de 
baixada. A la Rambla creiem que no és necessari perquè ha d’estar suficientment 
pacificada. I, bé, doncs, tant de bo puguem posar el carril bici a Joan de Borbó i fer la 
connexió de Via Laietana fins a Joan de Borbó, però això ja són paraules majors, i ja 
ho veurem. Tant de bo la Via Laietana també.  

I, després, respecte a les baixes emissions, hi ha programada una sessió explicativa, 
el 16 de desembre, a la tarda –hi haurà anuncis–, suposo que a dos quarts de set o 
així, hi haurà una sessió informativa de la zona de baixes emissions, que em podreu 
fer les preguntes que vulgueu. 

El president agraeix la intervenció del regidor i obre el torn de rèplica, d’un minut, per 
a les persones que en vulguin fer ús.  

El Sr. Bernardo de Barros 

¡Qué bien que estén cambiando la normativa! Yo no espero que la gente vaya a actuar 
en la calle o vaya a actuar en un club sin utilizar el sentido común. Evidentemente, 
cualquier artista cuando actúa él trabaja para el otro. No importa el credo, el sexo o la 
raza y la nación. El trabajo de estudio técnico de cualquiera es para entretener al otro. 



Es importante nada más que todos nosotros contemplemos las situaciones de aquellos 
que están a fuera en la calle tocando. Yo qué sé. Yo me había abierto una empresa. Y 
ahora me estoy reactivando. Entonces, es importante que la ciudadanía proteja a los 
demás, porque los músicos y los artistas muchas veces están ellos, que han estudiado 
idiomas, han estudiado música, lidiando con gente que ha estudiado técnicas de 
defensa personal y cómo seguir comandos. Son cosas dispares, ¿eh? Yo estoy del 
lado de los maderos, yo estoy del lado de la mili, inclusive. Me encanta la disciplina. 
Pero yo también estoy del lado de los artistas. Entonces, hay que tener mucha 
tolerancia entre todos. No es una cosa del Ayuntamiento, no es una cosa de la 
Guardia Urbana. Yo he dicho, la próxima reunión bimestral yo vendré, traeré 
panfletos… 

El Sr. Joan Carles Gascon 

En això dels horaris, dius que costa, no?, canviar els horaris, però no us va costar 
gaire quan vau ampliar l’horari d’onze a dotze els laborables i, vigílies i festius, de 
dotze a una. Això no va costar; us vau posar d’acord en favor dels poders econòmics, 
del turisme, els turístics, l’hostaleria, restauració, hotelers, tots aquests us vau posar 
d’acord. 

Però jo crec que aquesta regulació dels horaris beneficiaria la conciliació familiar dels 
treballadors, jornades laborals més justes, vull dir, seguretat del carrer, es baixaria el 
desbordament que té la Guàrdia Urbana de feina. I jo crec que podríem dormir més 
tranquils els del barri, eh?, també, que és una cosa, jo crec, que és molt important. És 
bàsic per a la salut. Menjar bé i dormir tranquils jo crec que és bàsic per a la salut. I 
això no ho teniu gaire en compte, sinó res. Perquè això són més de vint-i-cinc anys, 
vint-i-tres anys, de denúncies al problema del carrer Allada Vermell. En un carrer de 
cinquanta metres hi han sis terrasses, una tarima urbana, que això és un monument al 
Joan Brossa que si el veiés el Joan Brossa, pobre, diria «Això què és?» L’únic valor 
artístic és l’operari que ha fet l’allisament de la tarima, perquè això no és ni monument 
ni és res, és una terrassa de vint-i-quatre hores perquè els llauners facin la dallò…, i, 
llavors, allà, la gent s’asseu i festa. Això, de veritat, que és… Bé, anem molt malament, 
eh?, si no ens posem les piles, però molt malament. 

Gràcies. 

El Sr. Pablo Gómez Medina 

A ver, lo que he expuesto antes sobre los perros, está muy bien que se limpie, me 
parece perfecto. Pero lo que tenéis que tener presente, que los antiguos juegos iban 
rodeados por una valla, en todo el perímetro, y que ahora no va. Entonces, las 
medidas que hay que tomar es para que no ocurra todos los días, si no, va pasando 
un poco lo que estamos viendo aquí, que se limpia más que en ningún sitio y está más 
sucio que en ningún sitio. Y eso no tiene nada más que una solución. Yo estuve hace 
poco en un país que goza del privilegio de ser de los más limpios y de los más 
ecológicos y los más de todo, que es Nueva Zelanda, y es verdad, los parques tienen 
barbacoa, tienen todo, todos hacen un uso estupendo de ellos. Pero en todos ellos hay 
un cartelito que dice: «Prohibido» –por ejemplo– «perros. Multa: 300 dólares». O sea, 
el que ensucia o el que hace un acto incívico…, no cae sobre el resto de vecinos, cae 
sobre él. El que hace ruido en la calle a las tres de la mañana no tienen los vecinos 
por qué estar mirando si sus ventanas son con más o menos cerrazón, sino que él 
está haciendo un ruido por encima de lo que permite la ley. Y eso es lo que hay que 
poner de una vez, dejar el buenismo y empezar a dar a aquel que se mea en la calle, 
aquel que tira las basuras en el contenedor o las deja en el suelo, simplemente, o en la 
papelera.  



Muchas gracias. 

El Sr. Fernando Alonso 

Bueno, un poco lo mismo que dijo el anterior interlocutor. A lo mejor sería bueno que el 
Ayuntamiento pensara en poner un letrero o un pequeño…, algo que dijera «Esta 
fuente está en servicio de mantenimiento. No tenemos fecha de previsión de 
funcionamiento», o «La vamos a poner en funcionamiento antes del verano o antes del 
invierno.» Pero decir algo, porque no decir nada y mostrar ese abandono molesta. 

Con los árboles, igual. Están los alcorques vacíos. A lo mejor si hubiera un letrero 
pequeño que dijera «Este árbol será reemplazado en el otoño, en la primavera» nos 
quedaríamos todos un poquito más felices. 

Y, en cuanto a la basura, lo mismo. Cuando la gente tira basura en lugares que no 
corresponde, estaría muy bien que se multara, estaría bien que se sancionara la gente 
que es incívica. Porque, al final, ¿por qué tenemos que padecer todos? Acompaño lo 
que dijo el señor anterior, ¿por qué tenemos que padecer todos que una persona sea 
incivilizada? Por favor, que recaiga la ley, una multa, y si acabó el problema. Lo hará 
una vez, dos veces, pero nadie tiene ganas de tirar basura y pagar trescientos euros 
de multa cada vez que la tira fuera de horario o de lugar. 

Gracias. 

El Sr. Xavier Doiz 

Sobre lo que han dicho de la calle Rull, que lo tienen en cuenta, bueno, yo llevo 
viviendo ahí tres años y no ha habido ninguna medida. Podrían valorar poner cámaras 
de seguridad o poner un baño público en la plaza Joaquim Xirau, porque sigue todo 
igual. Un baño público como los que han puesto en otras calles. Es que yo creo, o sea, 
se para mucha gente allí a beber latas y, entonces, el problema es ese, no es que 
haya bares ni nada por el estilo, porque es una calle que no hay de nada de eso. El 
problema es la gente que bebe ahí, incluso los lateros que mean en los portales. 

Y sobre lo de las discotecas, o sea, yo no tengo ningún interés con eso, he ido una vez 
en mi vida y no volveré. Pero el problema es que va mucha gente ahí, muchos turistas, 
que se van a desplazar a otro lado. Porque está bien que, desde el Ayuntamiento, se 
apueste por otro tipo de ocio nocturno, pero eso es una decisión de los turistas y de la 
gente que viene a Barcelona o de la gente que va ahí, y es muy difícil cambiar ese 
modo de ocio nocturno. Entonces, yo creo que va a suponer un problema, teniendo en 
cuenta que son varios locales de ocio nocturno que van a desaparecer. 

Y creo que con esto ya está. No, y lo de la zona de bajas emisiones era sobre todo 
porque no me parece justo hacerle cambiar el coche a una persona si está 
empadronada en el centro de la ciudad, que lo tenga que cambiar –no sé si va a ser el 
caso–, porque supone un coste importante. En el resto estoy totalmente a favor de que 
hay que limitar los coches en la ciudad cuanto más mejor. 

Gracias. 

El president agraeix les intervencions i dona la paraula de nou al regidor. 

El regidor 

Sí, Bernardo, bueno, pues, equilibrios difíciles, ¿no?, que comentabas que había 
equilibrios difíciles, pues, sí, hay equilibrios difíciles y complicados y todos tenemos 



que contribuir a que no tenga que actuar la Guardia Urbana, ¿no? O sea que vamos a 
entre todos buscar el equilibrio y a hacer las cosas lo más correctamente que 
podamos.  

Y, después, me he olvidado de decir que, para empezar, te has disculpado por hablar 
castellano, ni hay que pedir permiso ni que hay disculparse. Y agradecerte el esfuerzo 
que haces para que todos nos podamos entender. Lo importante es que nos 
entendamos, hablemos como hablemos, ¿vale? Esto para ti y para todo el mundo. 

Joan Carles, estic d’acord amb el tema dels horaris, però és quelcom que jo veig molt 
difícil, i tampoc no recordo si en la darrera normativa de terrasses vam ampliar l’horari 
de les terrasses o no. En la darrera, que es va fer fa un any i mig o dos anys, no es va 
canviar l’horari de les terrasses. No sé si es va canviar anteriorment. Fa molts anys es 
deuria canviar. Ara mateix no es va canviar. 

Pablo, «quien ensucia se tiene que multar y quien se mee se tiene que multar y dejar 
el buenismo». Jo no paro de firmar multes de la normativa de la convivència de gent 
que es pixa, de gent que beu, de gent que crida i de gent que fa coses al carrer. No 
paro de firmar-ne. Després, es fan i es firmen, i no és que quan jo rebo la multa dic «ui, 
no»; és que si s’han de fer perquè ho ha fet la Guàrdia Urbana, doncs, jo les firmo. Así 
que de buenismo…, bé, ni en el mandat passat ni en aquest, cap ni un. Una altra cosa 
és que el nostre discurs no sigui un discurs tan senzill i tan de blancs o negres, 
intentem introduir complexitats i explicar problemàtiques que hi ha. Ara, en el fet del 
dia a dia, quan hi ha una multa que ha fet la Guàrdia Urbana, doncs, es firma i…, 
punto, no hay más.      

Després, respecte a les tanques, nosaltres hem apostat per un tipus de jocs en què 
pensen que el joc no sigui tant un lloc allà on entrar perquè els nens hi juguin, sinó 
pensar en experiència, el que en diem «ciutat jugable» i que, per tant, tot l’entorn es 
converteixi en un lloc d’aprenentatge i en un lloc de descobriment per als infants. 
Aquesta és la idea i, per això, no hem posat tanques per crear, a dins del mateix 
carrer, com una continuïtat en la qual hi ha via pública, hi ha carrer pel qual passa la 
gent i hi ha uns túmuls o unes muntanyetes en les quals els infants de diferents edats 
poden jugar sense haver d’entrar en un lloc específic per anar a jugar, sinó que el 
mateix carrer ja és un lloc on jugar. Bé, és una experiència que també farem a plaça 
Castella. O el tema de les muntanyetes l’hem fet d’una manera bastant més modesta 
al carrer Comerç, per exemple, a la Ribera, i està funcionant. Pensem que pot ser una 
bona opció i caldrà veure com funciona i caldrà, evidentment, estar atents.  

Respecte a les multes per llençar escombraries, sí, d’acord, i aquí tant la Guàrdia 
Urbana com Inspecció estan treballant per veure com fer-ho, perquè és realment 
complicat, has de pescar in fraganti la persona que ho està fent. I, per tant, hi ha una 
complicació per fer-ho. Però també se’n posen, eh?, però és difícil. 

I, bé, Xavier, me apunto lo del baño público a Joaquim Xirau, i, bé, doncs, carrer Rull i 
això. 

El president informa que ja s’han fet totes les intervencions demanades per la via 
ordinària i que ara intervindran les dues persones que ho han sol·licitat durant aquesta 
sessió. Tot seguit, els demana que, com que no han signat el paper referent al 
compliment de les lleis de protecció de dades, al principi de la intervenció, diguin nom, 
cognoms i que facin explícit que accepten que la seva intervenció sigui enregistrada. 

La Sra. Marta Jiménez (en nom propi) 



Bé, doncs, bona tarda i gràcies a tothom per poder participar. Em dic Marta Jiménez, 
visc al carrer Tallers, 76, i, evidentment, doncs, autoritzo que sigui gravat, no? 

Primer de tot, bé, demanar disculpes per no haver entès com funcionava això, és la 
primera vegada que vinc, i vindré moltes vegades més, eh? Però avui només volia 
donar un tastet, i és que al costat de casa meva s’han començat a fer unes obres i 
s’està transformant el cine Pelayo en un centre comercial Aldi. Aquest centre comercial 
tindrà una planta subterrània, una planta baixa i dos plantes superiors. Jo no soc ningú 
per dir si ha de venir l’Aldi o no ha de venir l’Aldi, però m’agradaria saber com es pot 
canviar una llicència d’un cine a un supermercat d’aquestes dimensions, si el barri, 
amb les mancances que té, necessita tenir un centre comercial i, posat així, podríem 
dir per parlar de la comunitat, no?, el soroll que ens representarà, no em puc imaginar 
els camions que vinguin a carregar i descarregar en el carrer Tallers, que ja tenim 
altres coses amb problemes, tenim l’escola, que els nens juguen a la plaça, el poc que 
poden jugar a la plaça… O sigui, no m’ho puc imaginar.   

Però, a part de tot això, jo estic afectada o estaré afectada perquè la meva finestra 
dona justament al seu terrat. Vaig patir durant quinze anys els cines i els aires 
condicionats del cine Pelayo. Vam posar moltes denúncies, i ha vingut la Guàrdia 
Urbana a mirar casa meva i els veïns pels aires condicionats. I sé –perquè ja tenim els 
plànols–, sabem que els aires i tota la maquinària va al terrat. I el terrat és un terrat de 
no vuit pisos, sinó que és un terrat de tres plantes, amb la qual cosa tots els veïns del 
celobert o del patí interior ens menjarem aquells aires. No havia vingut mai, però a 
partir d’ara vull seguir tots els plens, venir i informar-me, que vostès m’expliquin com 
funcionen les coses i intentar, doncs, arribar a no trobar-me el «marrón», perquè ja ho 
hem viscut. En el moment que ens van tancar el cine, vam descansar. I m’imagino que 
si és un supermercat, on hi haurà màquines, on hi hauran escales mecàniques, perquè 
ja sabem que hi han escales mecàniques, els aires condicionats, la refrigeració… I no 
estic en contra de l’Aldi, jo treballo molt a prop d’un altre Aldi i el trobo molt maco. Però 
jo no sé, eh?, o sigui, les conseqüències que arribaran. 

Llavors, vull estar aquí atenta perquè no se’m passi, que no sigui que després jo digui: 
«Ostres, doncs, a casa meva no podem dormir perquè jo he sigut una bleda i no m’he 
atrevit a venir aquí i preguntar.» Jo vinc a això, a preguntar, d’acord? 

Ja està. Gràcies a tots. Bona nit. 

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a l’altra persona que havia 
demanat d’intervenir. 

La Sra. Rosa Álvarez Berciano (en nom propi)  

Em dic Rosa Álvarez Berciano. Jo parlaré del mateix. Sí, accepto ser enregistrada i 
dono les gràcies per donar-me el torn. 

La pregunteta que jo portava preparada: com aquest Ajuntament ha pogut donar llum 
verda a un supermercat, que li diu el projecte petit, en el projecte, que té quatre 
plantes, més altells, que, sent una reforma integral, permet l’Ajuntament que faci ús de 
la maquinària denunciada problemàtica i que aquesta companya deia que realment ha 
estat un problema sempre. Bé, doncs, l’Ajuntament no solament ha aprovat això, eh?, 
sinó que, a més, es necessiten reforços –es necessiten reforços.  

El projecte és un dels èxits més grans d’Aldi Espanya en Catalunya en la seva 
estratègia d’expansió, que inclou una cosa molt preocupant, si ho fan totes les grans 
superfícies, que és estar al centre de les ciutats.  



L’octubre del 18, el projecte d’Aldi està en l’Ajuntament intentant despejar a corner els 
problemes, bé. Que curiós perquè es necessiten places d’aparcament. Doncs, 
comença jo crec que el 16, el 18 d’octubre surt una llei que allibera aquests 
supermercats de tenir la plaça d’aparcament. Com això ha estat tot el projecte. Hem 
treballat molt exhaustivament el projecte i tot el projecte és a veure com posem amb 
fòrceps aquest supermercat contra tot, contra el PERI, el Pla d’usos… Per exemple, el 
Pla d’usos té un principi que està molt bé: equilibri entre les necessitats i la qualitat de 
vida dels veïns i l’activitat econòmica. Aquí és totalment beneficis totals, però, a més, 
que es pot demostrar, eh?, amb la normativa que s’ha aplicat. Per exemple, hi ha una 
senyora que ara crec que és la segona gerent, el segon càrrec de l’Ajuntament, el 
segon càrrec important després de Rabassa és… Vamos a ver…, jo he consultat 
l’organigrama. Com et dius? Yolanda Hernández. Doncs, Yolanda Hernández, tu has 
signat un paper, que tenim… Que, per cert, nosaltres vam demanar veure el projecte 
d’Aldi, perquè, bé, ens vam quedar absolutament «pasmats». Perquè ja es va fer 
malament el projecte dels cinemes. O sigui, aquesta tribuna amb els compressors i tot 
això, que denunciava la companya, que ho té a dos metres, és una infracció però 
brutal. Però està plena d’infraccions. 

Bé, aquest projecte, eh?, vam demanar la visió del projecte. Jo vaig visionar el projecte 
i vaig fer-ne fotos. Després vaig demanar una impressió, en la impressió ja no apareix 
el full en què aquesta senyora firma que hi ha unes condicions al Pla d’usos, 
compatibilitat –està ahí, ho tinc– amb el Pla d’usos, el carrer ha de tenir més de set 
metres complets, com això i altres dos condicions. És un projecte que té forats per tot 
arreu. 

Ah, els veïns, aquesta senyora, aquesta «companyera», no existim; simplement no 
existim. Se busca el confort dels clients, que estiguin frescs, calents, els productes 
també confort, refrigeració, congelació... Ja dic que s’hi afegeix maquinària nova a 
l’antiga, que té trenta anys –trenta anys. O sigui, en climatització això és una burrada. 

Dic que és, diria aquí una paraula, però… També a Catalunya s’ha de cuidar de les 
expressions, llavors, prefereixo quedar-me aquí. Però, de veritat, demanem una revisió 
d’aquest projecte. És una burrada. 

Perdoni, cartells de silenci, si us plau. Nosaltres tindrem una contaminació acústica en 
aquest pati brutal, que diu el de «Cuines» de TV3. 

El president agraeix les intervencions i dona la paraula al regidor. 

El regidor 

L’actual Pla d’usos permet fer aquesta activitat, i l’anterior també i l’anterior també. Vull 
dir que és una activitat que, en aquest cas, mai ha estat restringida en plans d’usos. 
Per tant, el vigent ho permet, d’acord? 

Per tant, heu dit moltes coses i jo el que diria al final és: parlem, si us falta alguna 
cosa, feu les instàncies o ens demaneu què és el que us falta del projecte i tot això. I si 
heu de revisar tècnicament, fem una reunió o reviseu, pregunteu. Mirem, quedem, fem 
la reunió, revisem, pregunteu, us contestem, us expliquem, el que sigui, amb els 
tècnics, d’acord? 

Una llicència es pot canviar. Si hi ha un que compra un local, o un que lloga un local, i 
té certs tipus de llicència, el que ha de… Les llicències d’un negoci es poden canviar. 
El que ha de passar és que la llicència d’activitat sol·licitada, perquè se li concedeixi, 
ha de complir amb les normatives, que diuen que ha de tenir ics metres quadrats, ha 



de tenir una sortida, ha de tenir no sé què. Si jo agafo i compro un local que té una 
llicència i vull fer una altra cosa, he d’anar a l’Ajuntament a preguntar quins són els 
requeriments, fer un projecte amb aquests requeriments i, si ho faig i, a més a més, ho 
faig bé, l’Ajuntament està obligat a donar-me la llicència nova. Perquè les llicències 
d’activitat són un acte reglat en el qual l’Administració no té cap part subjectiva 
d’avaluació. Si compleix ics metres, es dona; si hi ha una alçada no sé què, es dona; si 
no sé què… 

Per tant, de fer-se es pot fer. Per tant, si s’ha fet, jo entenc que és que s’ha fet 
correctament. Però com que estem dient que us trobeu, parleu amb els tècnics, que us 
expliquin i tot això...  

I després és cert que les empreses, les grans i les petites, però les grans, evidentment, 
tenen més forces… Jo entenc que estiguis enfadada i que estigueu enfadades i que 
estigueu preocupades, ho entenc perfectament, d’acord? Per tant, no ho sé, mira, us 
podria contestar coses, però potser el millor és que quedem i fem aquesta reunió amb 
els tècnics, que ho mireu, si falten papers…, i ja està. 

El barri necessita això? Mira, jo no sé què dir-te si ho necessita o no ho necessita. 

El president dona la paraula de nou a les dues intervinents. 

La Sra. Marta Jiménez 

Bona tarda. Bé, en el meu cas, m’he assabentat ara fa molt pocs dies d’aquesta 
notícia i vull estar alerta del que pot passar a casa meva. I jo convido qui hagi de venir 
a casa meva i que vegi des de la meva cuina on estan els aires condicionats, que 
estan més a prop que això. I, a més a més, els aires condicionats ja em donaven tots, 
bé, a mi, que estic a nivell, però la gent que viu a sota a sobre li feia el ressò i allò era 
impossible. Abans, per exemple, quan s’acabaven els cines, nosaltres trucàvem i 
dèiem: «Oye, que ya podéis cerrar el aire acondicionado.» I ho fèiem, eh?, sí, sí. La 
nostra presidenta trucava als cinemes i hi havíem parlat, perquè ja parlo de fa vint 
anys, eh?  

Llavors, clar, imaginar-me que ara hi haurà una altra entitat que estaran les vint-i-
quatre hores…, no m’ho vull imaginar i, llavors, vull parar…, no parar-ho, vull posar-
hi… Si s’ha d’insonoritzar, o sigui, fer les coses… Si no hi fos, millor. Però, si ha de 
ser-hi, que estigui com toca. I, per tant, demano l’ajuda i la col·laboració i la informació 
perquè això… Penso venir fins que això ho entengui, d’acord? 

La Sra. Rosa Álvarez Berciano  

Jo he fet un estudi del projecte i tinc tot especificat, tot posat i tal. L’han fet també els 
companys i tot això. I solament demano algú a l’altre costat, un interlocutor a 
l’Ajuntament. Perquè vam anar a veure un tècnic que el primer que ens ha dit és: «Ah, 
però si jo no sabia ni que tenia…» ¿De qué va esto? De veritat, demano un interlocutor 
que vegi el projecte. Nosaltres ja direm: «Mira, aquí, en climatització i tal, aquí els 
residus, aquí les distàncies, aquí el tal.» Perquè, clar, és una coberta que està al mig 
dels habitatges. No està a sobre. Hi ha una mancança d’informació, unes infraccions 
evidents, com la que la companya ha fet conèixer. 

Llavors, que algú digui: «Sí, sí, anem a veure com està i com està el projecte.» I li 
demostrarem que és una [#2-27.53] –una ##– aquest projecte, de veritat. 

El regidor 



Rosa, interlocutors, el Santi, la María José, que s’ha aixecat, i la Yolanda… 

El Sr. Jaume Crosses 

Por favor, ¿me dejáis añadir algo más sobre el tema?  

Només dir que esperem del regidor… Jaume Crosses, del carrer Gravina, afectat pel 
tema Aldi. Hem demanat una entrevista fa un mes i mig amb el senyor regidor per 
parlar del tema. Quan ens la pugui donar, al cap de tres mesos, com ha anunciat fa un 
moment, ja serà massa tard, eh? Perquè a les obres ja hi estan treballant. Si us plau, 
acceleri el tema per la urgència de la qüestió. 

El regidor 

Jaume, Rosa i Marta, no teniu per què reunir-vos amb mi, us podeu reunir amb gent de 
l’equip, que parlen amb mi cada dia i quasi vint-i-quatre hores. Per tant, tenim 
interlocutors i ja m’informaran i, a més a més, persones que tècnicament en saben 
molt més que jo, d’acord? María José, Santi, Yolanda.  

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president agraeix l’assistència i la 
participació de tothom, així com la presència dels consellers i conselleres de Districte, i 
aixeca la sessió a les 21.00 h. 

 
 
El secretari del Consell 

 

Vist i plau  
El president 
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